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SEDLČANY „Po letošních 

komunálních volbách došlo 

za 27 let existence Sdružení 

obcí Sedlčanska k historic-

ky největší obměně staros-

tů,“ uvedla Štěpánka Bare-
šová, tajemnice Sdružení, 
k němuž se hlásí 24 obcí 
na pravém břehu Vltavy. 

Volba předsedy 
a místopředsedů

„V minulých letech se mě-

nili dva až tři představitelé 

obcí, ale tentokrát jich bylo 

deset,“ upřesnila Barešová. 
Vysvětlila to tím, že z velké 
části je důvodem generační 

Ve Sdružení obcí Sedlčanska 
došlo k historicky největší 
obměně starostů

obměna. „Někteří starosto-

vé, kteří působili na těchto 

postech dlouhé roky a byli 

v důchodovém věku, ne-

chtěli na kandidátkách fi gu-

rovat vůbec nebo se nechali 

záměrně zapsat na takzva-

ných nevolitelných místech,“ 

SEDLČANY Radní zvažovali 
na listopadovém jednání, 
zda přijmout nebo od-
mítnout nabídku Davida 
Dyrticha na vypracování 
studie snížení energetické 
náročnosti provozu budov 
patřících městu.

„Záležitost jsme odlo-

žili. Chceme oslovit více 

m ož n ý c h  z p ra c ov a te -

lů, abychom neuzavřeli 

smlouvu s prvním ucha-

zečem, nehledě na to, že 

cena studie je prvotní, 

SEDLČANY Karel Marek, 
povoláním lékař chirurg, 
který je také členem měst-
ské rady a zastupitelstva 
v Sedlčanech, byl nejed-
ním seniorem upozorňo-
ván, jaká je škoda, že pře-
stal fungovat ve městě klub 
důchodců. Dával jim nejen 
za pravdu, ale začal se pře-
devším společně s kolegou 
zastupitelem města a ře-
ditelem sedlčanského kul-
turního domu Martinem 
Severou o problematiku 
více zajímat. Výsledkem 
toho je setkání seniorů 

v pondělí 5. prosince od 13 
hodin ve společenském 
sále kulturního domu. Kar-
lu Markovi jsme v souvis-
losti s tím položili několik 
otázek. 

Přiblížíte sled udá-

lostí?

Klub důchodců v Sedl-
čanech fungoval řadu let. 
Sám jsem se účastnil ně-
kolika jeho jednání, včet-
ně lékařských přednášek. 
Činnost byla v důsledku 
covidové pandemie přeru-
šena a v průběhu letošní-
ho roku se dosud nepoda-

S E D L Č A N Y  M ě s t s k á 
knihovna ve spoluprá-
ci s klubem Velká Kobra 
a pod záštitou a s podpo-
rou města Sedlčany uspo-
řádala na náměstí T. G. 
Masaryka v sobotu 26. lis-
topadu šestnáctý Den pro 
dětskou knihu. Připojila se 
tak ke kampani na podpo-
ru knih pro děti, která se 
konala po celé republice.

Sobotn í  odpo ledne 
mělo na náměstí bohatý 
program. Zahrála kapela 

SEDLČANY Neobvykle až 
po třech letech se v měst-
ském muzeu ve dnech 

25. a 26. listopadu konaly 
předváděcí dny řemesel 
pod názvem Netradiční Vá-
noce v muzeu. 

Možná i z důvodu dlou-

Sedlčanský radní Karel 
Marek věří ve vzkříšení 
klubu důchodců

řilo, aby se členové sešli. 
Vím, že i vedoucí sociální-
ho odboru Městského úřa-
du Sedlčany Věra Skálová 
dávala do tisku výzvu, aby 
se přihlásil někdo ochotný 
klub důchodců dále vést, 
ale bezvýsledně. Sešel 
jsem se s Martinem Se-
verou a domluvili jsme se 
na tom, že se pokusíme 

Bránou na náměstí 
prošlo 257 lidí s koledou

Třetí slunce, konal se křest 
nové knihy regionální spi-
sovatelky Markéty Vítkové, 
a protože svoje kulaté výro-
čí mělo sdružení Našlose, 
nemohlo chybět loutkové 
představení. Nejvíce se 
střed náměstí ale začal plnit 
před šestnáctou hodinou, 
kdy zde po třech letech 
vyrostla brána, kterou jako 
již tradičně vytvořil sedl-
čanský výtvarník z Dublo-
vic Petr Sůsa. Následoval 

Nabídku 
na vypracování 
studie radní 
nepřijali

Předváděcí dny 
řemesel se po dlouhé 
přestávce těšily velkému 
zájmu vystavovatelů 
i návštěvníků

hé přestávky všechna tři 
podlaží muzea po dva dny 
praskala ve švech. A to 

nejenom pokud se týká 
návštěvníků, ale hlavně 
řemeslníků, kteří nebyli vý-
hradně ze Sedlčan a okolí. 
„Přijeli také vystavovatelé 

a prodejci z okolí Prahy, 

Příbrami, Písku, Matějova 

Pokračování na straně 4

Pokračování na straně 7

Pokračování na straně 8 Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 10

Návštěvníci muzea si mohli koupit také koláče, pagáče a další 
dobroty.
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SEDLČANY I když je sesta-
vování rozpočtu města 
Sedlčan na rok 2023 v pří-
pravné fázi, radní ve stře-
du 2. listopadu změnili 
původní návrh, v němž 
bylo na podporu činnosti 
spolků a klubů 1,2 milio-
nu korun. 

„Dohodli jsme se, že 

částku zvýšíme o 200 tisíc 

korun,“ avizoval sedlčan-
ský starosta Ivan Janeček. 
Z tohoto navýšení půjde 
150 tisíc korun na podpo-
ru sportu a celkově 50 tisí-
ci si navíc polepší ostatní 
spolky. Sportovci tak zís-
kají z městské kasy na čin-

nost celkem 1,15 milionu 
korun, Ochrana fauny 
v Hrachově může počítat 
s podporou 80 tisíc korun 
a mezi ostatní nesportov-
ní spolky bude rozděleno 
170 tisíc korun. 

„Rozhodli jsme se tak 

z toho důvodu, že v posled-

ních letech se příspěvky 

do této oblasti nenavyšova-

ly, ale naopak krátily. Bylo 

to i proto, že v čase pan-

demie koronaviru spolky 

omezily činnost, nemohly 

fungovat tak, jak bylo zvy-

kem. Proto je chceme nyní 

víc podpořit. Máme zájem 

na tom, aby především 

rodiny mohly děti posílat 

do různých zájmových 

kroužků a nezatěžovalo to 

příliš jejich rozpočet. Při-

znejme si, že v momentě, 

kdy nebudou mít rodiče do-

statek fi nančních prostřed-

ků na provoz domácnosti, 

tak by v první řadě utlumili 

zájmovou činnost dětí,“ po-
dal starosta Janeček toto 
krátké vysvětlení. Potvr-
dil, že cílem je, aby kluby 
nemusely razantně navy-
šovat příspěvky od svých 
členů. „Především je tato 

pomoc koncipována na děti 

a mládež,“ dodal Janeček. 
Marie Břeňová

SEDLČANY  O  možném 
omezení provozní doby 
na sedlčanském zimním 
stadionu hovořili 16. listo-
padu členové rady města. 
Z diskuse vyplynulo, že 
zimní stadion bude fungo-

vat v obvyklém provozu. 
Starosta města Ivan Jane-

ček tím potvrdil, že prvotní 
úvahy, že bude zimák již 
v lednu uzavřen, neplatí. 
„Sezóna ale bude určitě zkrá-

cena, v současné době ještě 

řešíme o kolik týdnů. Dohod-

li jsme se také, že v příštím 

roce nebude provoz zahájen 

jako obvykle při srpnové 

sedlčanské pouti, ale zřejmě 

až začátkem září,“ avizoval 
starosta.                            -mb-

SEDLČANY Ivan Janeček, 
starosta Sedlčan, přednesl 
na listopadové radě města 
návrh, aby osadní výbory 
byly zřízeny ve všech de-
víti částech města, kterými 
jsou Doubravice, Hradišt-
ko, Libíň, Oříkov, Sestrouň, 
Solopysky, Třebnice, Vítěž 
a Zberaz. 

„Dosud jsou jen ve dvou 

z nich – v Solopyskách a Oří-

kově,“ uvedl starosta. „Byl 

bych moc rád, aby všude bylo 

několik lidí s dobrou znalos-

tí místních poměrů, kteří by 

jako partneři komunikovali 

s radnicí a informovali nás 

o tom, jaké mají požadav-

ky a co všechno by se mělo 

u nich na vsi dít.“ Starostův 
návrh byl radními přijat. 

„Předchozí vedení radni-

ce mělo tu výhodu, že v ka-

ždé městské části Sedlčan 

mělo lidově řečeno spříz-

něnou duši, na kterou se 

mohli obrátit a na informa-

ce se spolehnout. Já jsem 

ve funkci nový, ale byl bych 

rád, kdyby komunikace fun-

govala co možná nejlépe,“ 
vysvětlil starosta.         -mb-

S E D LČ A N Y  Po d m í n k y 
pronájmu nemovitost í 
na Častoboři, kde město 
provozuje u Vltavy v cha-
tičkách letní rekreaci, bude 
v nejbližších dnech řešit 
vedení sedlčanské radnice. 

Smlouvy s městem Sedlča-
ny uzavírá obec Nalžovice, 
která je vlastníkem pozem-
ků, na dva roky. 

„Nejde jen o pronájem 

vlastní rekreační plochy, 

ale dodatek smlouvy se 

bude týkat budovy, která je 

majetkem Závodní organi-

zace Kovo Inter Stros Sedl-

čany a kterou využíváme,“ 
informoval Ivan Janeček, 
starosta Sedlčan.

Marie Břeňová

ZAHOŘANY Po nezbytných 
stavebních úpravách je 
sauna v Zahořanech pro 
milovníky otužování opět 
v provozu. Ženy ji mohou 

navštěvovat každý čtvrtek 
od 18 do 22 hodin a muži ka-
ždý pátek ve stejný čas. Sau-
nu provozují manželé Brůž-
kovi.     Sabina Motrincová

a ne právě zanedbatelný 

náklad. Na ní však musí 

navazovat další materiály, 

které se také musí hradit. 

Nechceme zabřednout 

do situace, aby se ve vý-

Nabídku na vypracování 
studie radní nepřijali

sledku ukázalo, že za stu-

die a podklady vydáme víc 

peněz, než na kolik by vy-

šly skutečné úspory,“ oko-
mentoval rozhodnutí rad-
ních sedlčanský starosta 
Ivan Janeček.             -mb-

SEDLČANY Minulý týden se 
sedmáci ze ZŠ Propojení 
odpoledne místo v tělo-
cvičně sešli v aule, kde je 
čekal mimořádně zajímavý 
host – Jan Tománek, jeden 
z našich nejlepších handi-
capovaných sportovců. 

Žáci si vyslechli pří-
běh příbramského rodáka 
od jeho osudové nehody 
až po zisk tří titulů mistra 
světa v triatlonovém závo-
dě Ironman 70.3 a zdolání 
běžkařských závodů Jizer-
ská padesátka či Vasův běh 
ve Švédsku. Poté zhlédli fo-
tografi e a videa z význam-
ných světových soutěží 
včetně dlouhého triatlonu 
série Ironman a někteří se 
i posadili do Honzova zá-

vodního speciálního vozí-
ku zvaného formule. Spor-
tovec ochotně zodpověděl 
všechny dotazy, rozdal 
podepsané fotografi e, ale 

hlavně svou vůlí a optimi-
smem ukazoval cestu, jak 
se vypořádat i s nejtěžšími 
životními překážkami. 

-prop-

Osadní výbory 
pomohou v lepší 
komunikaci

Zrekonstruovaná sauna 
je opět v provozu

Ochlazení těla po ohřátí v sauně je zdraví prospěšné.

Rozpočet města bude 
ke spolkům příští rok štědřejší

Smlouva o pronájmu 
na Častoboři bude aktualizována

Sezóna na zimním stadionu bude kratší

Žáci Propojky zpovídali mistra světa

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANY Na ustavujícím 
jednání zastupitelstva, kte-
ré se uskutečnilo 17. října, 
byli zvoleni předsedové 
dvou výborů, jejichž usta-
novení je podle zákona 
povinné. Předsedou kont-
rolního výboru se stal Ri-
chard Otradovec a fi nanč-

ního výboru František 
Hodys. 

Oba byli pověřeni, aby 
navrhli do příštího zastupi-
telstva, které se uskuteční 
v pondělí 19. prosince, zbý-
vající členy. Návrh komplet-
ní sestavy předložil radě 
města 16. listopadu zatím 

jen Otradovec. V kontrol-
ním výboru by měli praco-
vat, pokud jména zastupi-
telé odsouhlasí, také David 
Bareš a Jaromír Janda. 

Na listopadové radě 
města byla ustavena do-
pravní komise, která bude 
pracovat z části v obdob-

ném složení jako v před-
chozích čtyřech letech, ale 
pod vedením nového před-
sedy – starosty Sedlčan 
Ivana Janečka. „Předběžně 

mám domluveno, že by se 

do práce dopravní komi-

se zapojil i bývalý starosta 

Miroslav Hölzel,“ podotkl 

Janeček s tím, že dalšími 
členy jsou Lenka Havlová, 
Jan Krutina, Petr Nosian, 
Břetislav Šauer a Karel 
Hončík ml. Komisi by si 
přál Janeček ještě doplnit 
o zástupce Obvodního od-
dělení Policie ČR Sedlčany.

-mb-

S E D LČ A N S KO  Na d a č n í 
fond Patronát Sedlčansko 
(dále Fond), který se po-
dílí na spolufi nancování 
zajímavých projektů, jež 
se mohou týkat lidových 
tradic, práce s mládeží 
a mnoha dalších aktivit, 
přispěl částkou 22 740 ko-
run na zhotovení školní-
ho kalendáře s tématikou 
Vypečený projekt. Projekt 
uskutečnila 2. ZŠ Propo-
jení Sedlčany ve školním 
roce 2020 až 2021. Jeho 
prostřednictvím si žáci 
vyzkoušeli vlastní pra-
cí, jak dlouhá vede cesta 
od zorání políčka v Březí 
k okamžiku, kdy se mo-
hou zakousnout do krajíce 
chleba. Rada města Sedl-
čany tento fi nanční dar 
základní škole při listopa-
dovém jednání v souladu 
s nastavenými pravidly 
odsouhlasila. 

Od založení Fondu před 
více než dvaceti lety se 
podařilo udělat v regionu 
za podpory Fondu celou 
řadu akcí. Připomeňme 
například vznik křížových 
cest v Jesenici a v Poče-
picích, pořízení zvonu 
do kapličky v Kojetíně, 
opravu pomníku obětem 1. 
světové války na Sedlčan-
sku, rekonstrukci křížků 
a zvoničky v osadách Ne-
drahovicka, vydání knihy 
Markéty Vítkové O velrybě 
ze Sedlčan...

Zajímali jsme se o to, 
jaké další počiny letos 
kromě zhotovení kalen-
dáře Vypečeného pro-

jektu uspěly. O rozhovor 
jsme požádali Jaroslava 
Nádvorníka, ředitele 2. ZŠ 
Propojení Sedlčany, kte-
rý je od založení členem 
správní rady Fondu.

Kolik žádostí o spo-

l u f i n a n c ová n í  Fo n d 

za rok obdržel?

Za celý kalendářní rok 

celkem devět žádosti, 
z nichž některé získaly pod-
poru, jiné ale byly mimo 
poslání Fondu. Uskutečně-
ných jich bylo sedm v cel-
kové hodnotě 189 tisíc ko-
run. Zbylé dvě žádosti mají 
šanci na úspěch v příštím 
roce, ale po dopracování 
některých podnětů, které 
jim dala naše správní rada 
nebo po vysvětlení bílých 
míst. Pokud vše potřebné 
žadatelé doplní, budou 
i tyto projekty přijaty, pro-
tože jsou nápadité a dobré.

Čeho konkrétně se 

úspěšné žádosti týkaly?

Podpořené projekty se 
letos vlastně všechny tý-
kaly práce s mládeží v du-
chu preambule zakládací 
listiny Nadačního fondu. 
Podpořeny byly tři žádos-
ti Základních uměleckých 
škol – Sedlčany a Sedlec 

Prčice. První směřovala 
k pořízení či výrobě krojů 
nebo lépe řečeno historizu-
jícího dobového oblečení 
pro mnohé aktivity, které 
škola pořádá. Druhá spo-
lufi nancovala kreslířský 
kurz žáků v německém 
městě Lüneburg. Kolegům 
ze Sedlce peníze přispěly 
na projekt Rok má krok. 
Byl to vlastně studenty 
prožitý průvodce lidový-
mi zvyky během roku. 
Prostředky Fondu směřo-
valy také do sedlčanské-

ho Rodičovského centra 
Petrklíč, aby pomohly 
obstarat keramickou pec 
a dále do školy Propojení 
do dvouletého Vypečené-
ho projektu. Jako uzavření 
celého velmi náročného 
cyklu škola získala peníze 
na částečné pokrytí výro-
by kalendáře s žákovskými 

malbami, které refl ektují 
hospodářské činnosti žáků 
v projektu.

Kdy a kdo rozhoduje, 

která žádost uspěje?

Rozhoduje se vždy 
na jarním a podzimním 
zasedání správní a dozorčí 
rady Fondu.

Jak reagují odmítnutí 

žadatelé?

Stává se, že některé 
žádosti u Fondu neuspějí, 
odmítnutí může být zkla-
máním nebo dokonce bu-
dit zlou krev. Ale bylo by 

dobré, aby se žadatelé nej-
dříve seznámili s podmín-
kami akceptace žádosti. Ty 
jsou zveřejněny na webu 
Patronát Sedlčansko. Fond 
například nemůže sanovat 
opravu jakýchkoli staveb 
navíc bez památkového 
statusu nebo nemůže po-
krývat mzdy. Na druhou 
stranu je čerpání prostřed-
ků z Fondu po přijetí žá-
dosti velmi jednoduché, 
hladké. To se vůbec nedá 
srovnat s byrokracií vý-
kaznictví u jiných grantů. 
Bereme žadatele jako so-
lidní a prověřenou oporu 
instituce či organizace, 
která dlouhodobě plní 
své poslání. Nemám in-
formace, že by někdy do-
šlo ke zneužití prostředků 
nebo k umělému nadsaze-
ní žádané částky. Kdyby 
se toto stalo, byla by to po-
slední žádost, která byla 
pro dotyčného kladně vy-
řízena. 

K jakým zásadněj-

š í m  z m ě n á m  d o š l o 

po úmrtí zakladatele 

fondu Ripranda Arco-

Zinneberga? 

Maria Beatrix Arco-Zi-
nneberg chce v práci Fon-
du pokračovat jako za ži-
vota svého manžela. To 
byl pro nás všechny velmi 
pozitivní signál. Šířily se 
různé nepravdy. Jsme do-
mluveni na termínu setká-
ní. Paní Maria Beatrix nám 
sdělila, že o případné změ-
ně v orgánech fondu se za-
čneme bavit na jaře. 

Marie Břeňová

Nadační fond podpořil kalendář Vypečeného 
projektu, žádosti tří základních uměleckých 
škol a Rodičovského centra Petrklíč

Z dvouletého Vypečeného projektu, při kterém si žáci vlastníma rukama zkusili veškeré práce nutné 
při cestě chleba na náš stůl, vzniká za přispění Nadačního fondu Patronát Sedlčansko také kalendář.

Kontrolní výbor je úplný, dopravní komise téměř 
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podotkla. Přidala zároveň výčet 
nových starostů – v Dublovicích 
převzala úřad Jana Dufková, v Je-
senici Milan Jiroušek, v Kluče-
nicích Václav Vozábal, v Krásné 
Hoře Jaroslav Kříž, v Petrovicích 
Pavel Kubíček, v Příčovech Michal 
Jiráček, v Radíči Petr Šťovíček, 
v Sedlčanech je novým starostou 
Ivan Janeček, v Solenicích Petra 
Burešová a ve Štětkovicích Tomáš 
Jiráček. „S obměnou souvisí i nová 

volba vrcholných orgánů Sdružení, 

kterými je předseda, dva místopřed-

sedové a představenstvo. V pátek 11. 

listopadu se uskutečnila ustavující 

valná hromada na volební obdo-

bí 2022 až 2026, kdy se předsedou 

stal Ivan Janeček, starosta Sedlčan, 

prvním místopředsedou je Miroslava 

Jeřábková, starostka Sedlce-Prčice 

a druhým místopředsedou Jiří Sva-

tek, starosta Vysokého Chlumce,“ 
sdělila tajemnice s tím, že předsta-
venstvo je sedmičlenné a automa-
ticky do něj postupují předseda 
a oba místopředsedové. „Dovoleni 

byli Jana Dufková z Dublovic, Mar-

tin Krameš z Kosovy Hory, Čestmír 

Sosnovec z Nedrahovic a Jaroslav 

Kříž z Krásné Hory,“ doplnila. 

Čtyři pracovní skupiny 
nebo víc?

Na páteční ustavující schůzi 
byl schválen návrh, aby komise 
čili pracovní skupiny byly zvo-
leny až na řádné valné hromadě 
v pátek 9. prosince. „V současné 

době starostové obdrží znovu ještě 

seznam pracovních skupin a bu-

dou přemýšlet o tom, zda současné 

čtyři jsou dostačující nebo jestli by 

se některá přidala nebo zaměřila 

na něco jiného než dosud. Starosto-

vé budou zároveň nominovat lidi, 

o nichž se domnívají, že by měli 

v té které skupině pracovat,“ sděli-
la Barešová. Ve volebním období 
2014 až 2018 bylo ustaveno sedm 
pracovních skupin, v letech 2018 
až 2022 byly pokráceny na čtyři. 
„V tuto chvíli existuje první sku-

pina se zaměřením na odpadové 

hospodářství a životní prostředí, 

druhá má náplň cestovní ruch, kul-

tura a podnikatelské aktivity, třetí 

se věnuje technické infrastruktuře, 

dopravě a dopravní obslužnos-

ti a čtvrtá školství, zdravotnictví 

a bezpečnosti,“ přiblížila tajemni-
ce, o které se konkrétně jedná.

Krčínovka − téma stále 
aktuální

Na dotaz, jak dalece se obmě-
na téměř poloviny členů Sdružení 
promítá do současných projektů, 
Barešová odpověděla: „Stále ještě 

pracujeme, i když je v provozu již 

dva roky, na vypořádání Krčínovy 

cyklostezky. Podmínkou, abychom 

mohli podat závěrečné vyhodno-

cení na Státní fond dopravní in-

frastruktury (SFDI), je vypořádání 

všech pozemků, přes které cyklo-

stezka vede. To se nám přibližně 

před měsícem podařilo. Proto jsme 

mohli podat závěrečné vyhodnoce-

ní na SFDI. Jakmile budeme vědět, 

že je vše v pořádku, pak teprve 

s tímto verdiktem můžeme podat 

závěrečné vyhodnocení na Středo-

český kraj, od kterého jsme také 

získali dotaci. Do tohoto projektu se 

nováčkové nepromítnou. Ale změ-

nu pocítíme v tom, že do jednání 

o Krčínově cyklostezce, dotýkající 

se území Sedlčan, Kosovy Hory, Je-

senice, Nedrahovic a Sedlce-Prčice, 

vstoupí sedlčanský starosta Ivan 

Janeček. Dva velké přívalové deště 

nám letos v létě napáchaly dost ve-

liké škody a nyní se potýkáme s tím, 

jakým způsobem vše opravíme. 

Na společném jednání se touto pro-

blematikou budeme zabývat, aby 

byla Krčínovka, co nejdříve opět 

v pořádku,“ vysvětlila Barešová 
s tím, že podle prvotního odhadu 
nepůjde o malé fi nanční náklady. 
„Myslím, že si poradíme, protože 

některé práce dokážou sanovat 

obce se svými pracovníky nebo pří-

padně se zaměstnanci technických 

služeb.“ Připomněla, že Sdružení 
musí také řešit údržbu Krčínovy 
cyklostezky v příštím roce. Budou 
o ní dále pečovat Sedlčanské tech-
nické služby, ale předmětem další-
ho jednání bude upřesnění četnos-
ti sekání, úklidu a další provozní 
záležitosti. 

Štěpánka Barešová upozorni-
la také na nešvar, který jí nejvíc 
na cyklostezce trápí: „Problémem 

jsou neukáznění lidé, kteří zde jezdí 

na motorkách, čtyřkolkách a dokon-

ce v části u Sedlce-Prčice v době ob-

jížďky si tudy zkracovali cestu auto-

mobily. Takové dopravní prostředky 

nemají na Krčínovce co dělat. V příš-

tím roce chceme problém řešit s po-

licií. Určitě se víc budeme věnovat 

i údržbě, která je velice nákladná. 

Letos ale ještě plánujeme, že na ní 

bude posekána tráva a bude ukli-

zeno napadané listí. Víme i o tom, 

že v některých úsecích leží velké 

množství žaludů, ale musíme si uvě-

domit, že přírodní povrch nebude 

nikdy bez větviček nebo podobných 

překážek.“ Apelovala na cyklisty, 
aby jezdili opatrně, rychlost a styl 
jízdy přizpůsobili momentální si-
tuaci na dráze, a tak se vyvarovali 
zbytečným úrazům.

Úkol pro nováčky
Barešová uvedla, že zřejmě 

v prosinci bude vyhlášena výzva, 
jejímž prostřednictvím bude Sdru-
žení žádat o státní dotaci na kom-
postéry. „Pro starosty, kteří jsou 

nově ve Sdružení, to bude první 

společný projekt. Obce se do něj 

zapojily v době, kdy je vedli je-

jich předchůdci, protože se musel 

zpracovat projekt a připravit další 

důležité věci, které jsou podklady 

pro podání žádosti o dotaci. Noví 

starostové tak převezmou agendu 

po svých předchůdcích, kteří se 

k projektu hlásili,“ dodala. 
Marie Břeňová

ZPRAVODAJSTVÍ

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Ve Sdružení obcí Sedlčanska došlo k historicky 
největší obměně starostů

Dokončení ze strany 1

Krčínovu stezku ze Sedlčan do Sedlce-Prčice si cyklisté rychle oblíbili.



Gymnázium a SOŠE Sedlčany, Nádražní 90 
přijme do pracovního poměru zaměstnance na pozici 

HLAVNÍ  ÚČETNÍ 
Požadavky: VŠ/SŠ vzdělání ekonomického směru, praxe v oblasti  
           vedení účetnictví, rozpočtu, organizační schopnosti,  
            komunikativnost, spolehlivost
Nabízíme: práci na plný úvazek, možnost dalšího vzdělávání,  
                    benefity z FKSP 
Předpokládaný nástup: 5/2023 (ze začátku možný částečný úvazek)

Své nabídky zasílejte na e-mail: goa@goasedlcany.cz

Firma FENIX STAV s. r. o.

nabízí celoroční práci zkušeným nebo jen 
šikovným řemeslníkům na pozice:

ZEDNÍK, TESAŘ, KLEMPÍŘ,

POKRÝVAČ, STAVEBNÍ DĚLNÍK

Tel.: 603 542 651, 603 836 871

Řádková inzerce 15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097
Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-

měry. Tel.: 730 529 545.          284/22

Výkup starých peřin. Tel.: 

Nabídka kvalitních vánočních Nabídka kvalitních vánočních 
stromků z jihočeských plantážístromků z jihočeských plantáží

Prodej od 2. do 23. prosince 2022
na parkovišti supermarketu BILLA v Sedlčanech

Informace: 606 720 524

(borovice černá, jedle kavkazská, smrk pichlavý a další)

Odhady cen a prodej nemovitostí

Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978

606 514 445.           285/22

Pronajmu byt o vel. 3+1 (stavebně 

upravený z 2+1) v Sedlčanech, Na Sever-
ním sídlišti. Byt je volný od 11/2022. Ná-
jemné vč. poplatků je 13 000 Kč, kauce 
20 000 Kč. Tel.: 792 309 899.               286/22

Kdo poseká menší zahrádku v Sedlča-

nech, cca 300 m2? Tel.: 602 809 870.       287/22

Koupím historický motocykl nebo 

moped. Tel.: 777 746 668.         288/22
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10.

16. 

10.

23. 

10.

30. 

10.

6. 

11.

13. 

11.

20. 

11.

27. 

11.

OBEC

Dublovice 2 3 1 4 2 2 4 1 1 0 0 1 0

Hřiměždice 0 0 0 0 1 0 2 1 0 0 0 0 0

Jesenice 1 0 0 2 3 1 0 0 1 0 0 0 0

Kamýk nad Vltavou 2 2 1 1 3 3 5 3 1 2 1 1 1

Klučenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 0 0 1 0 1 0 0 0

Kosova Hora 1 0 2 0 3 4 4 3 0 1 0 1 0

Krásná Hora nad Vltavou 1 2 4 5 4 4 2 2 2 2 1 1 1

Křečovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 1 1 0 3 0 0 0 0 0 0 0

Nalžovice 2 1 1 1 2 1 1 2 1 1 1 1 1

Nedrahovice 1 1 1 2 1 1 3 1 1 1 1 1 1

Nechvalice 1 1 2 1 2 1 1 1 4 1 1 1 1

Osečany 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0 0 0

Petrovice 2 2 3 2 2 2 4 4 1 1 1 1 1

Počepice 1 0 1 1 3 1 0 0 0 0 0 0 0

Prosenická Lhota 1 0 1 0 2 0 0 1 0 2 0 0 0

Příčovy 0 0 2 2 2 0 0 0 0 0 0 0 0

Radíč 0 3 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0

Sedlčany 12 16 15 11 14 19 17 15 7 7 8 9 7

Sedlec-Prčice 6 3 5 8 12 10 8 2 2 2 2 2 2

Solenice 1 0 0 0 0 0 0 1 1 0 0 0 0

Svatý Jan 0 1 1 1 0 0 1 0 0 0 0 0 0

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 3 5 3 1 0 3 4 0 0 0 1 0 0

Vysoký Chlumec 0 1 3 2 3 3 0 3 1 0 0 0 0

Zduchovice 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 39 42 49 47 63 59 58 42 24 22 18 20 16

REGION Po mírném vze-
stupu z minulého týdne 
opět vidíme v naší tabul-
ce mírný pokles. V ab-
solutních číslech jde 
o plus dva a minus čty-
ři, v procentech o 11% 
nárůst a v dalším týdnu 
20% pokles.

Bez pozitivně proká-
zaných případů nákazy 
koronavirem je dvacet 
obcí. K poklesu přitom 
došlo v Dublovicích, 
Kosově Hoře a Sedlča-
nech. Nárůst tentokrát 
nevidíme ani v jedné 
z námi sledovaných 29 
obcí. V Křečovicích, 
Křepenicích, Štětkovi-
cích a Vojkově vidíme 
nuly po celou dobu pod-
zimu. Ve Zduchovicích 
je stále evidován jeden 
pozitivně testovaný, což 
vzbuzuje pochybnosti 
o tom, zda jsou statistiky 
relevantní.

Dalším zajímavým 
údajem je již druhý 
týden po sobě nulový 
výskyt na Voticku, ale 
zároveň je tady evido-
vána jedna hospitali-
zovaná osoba, u které 
byl testem prokázán 
covid–19. Sedlčansko 
mělo 18. listopadu 18 
nakažených, stejné čís-
lo vidíme také ve sta-
tistikách zveřejněných 
ke 23. listopadu. V ne-
děli 27. 11. už tady bylo 
o pět případů méně. 
Ani jeden nakažený ne-
leží v nemocnici. Obec 
s rozšířenou působ-
ností Příbram měla při 
minulém sledování 36 
nakažených, v neděli 
jich bylo evidovaných 
41, tedy o pět více. Tři 
z toho byli v péči ne-
mocničního personálu.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Zatímco v Sedlčanech 
počty klesají, 
na Příbramsku 
sledujeme mírný 
nárůst

JESENICE Před první nedělí adventní se 
v obecním parku uskutečnilo v sobotu 26. 
listopadu adventní setkání dětského sboru 
mateřské školy s občany spojené se slav-
nostním rozsvícením vánočního stromu. 
Pokračování tradice slavnosti světla zajistila 
trojice pořadatelů – MŠ, SDH a OÚ Jesenice. 

V dopoledních hodinách místní hasiči 
za pomoci autojeřábu fi rmy Bílek vyzdobili 
netradiční vánoční strom – vzrostlou túji. 
Do jednotlivých 
pater devatenáct 
metrů vysokého 
stromu umístili svě-
telné řetězy a svítí-
cí rampouchy. 

V podání dětí 
sobotním podve-
če r e m  z a z n ě l y 
vánočn í  p í sně , 
říkanky a známé 
koledy. S přáním 
příjemného prožití 
adventního času 
a vánočních svátků 
vystoupil starosta 
obce Milan Jirou-

šek a ředitel základní školy Lukáš Kolář. 
Pak přišel na řadu okamžik, kvůli které-

mu se všichni sešli a začalo společné od-
počítávání rozsvícení vánočního stromu. 
Po chvilce napětí se túje před hasičskou 
zbrojnicí rozsvítila. Při tradičním společ-
ném vykročení do času adventního roz-
jímání a zapalování svíček přítomné při 
sousedském povídání potěšilo rozmanité 
občerstvení.               František Vávra

PETROVICE Strom na ná-
městí u kostela se rozsvítil 
v neděli 27. listopadu v Pet-
rovicích. První adventní ne-
děle se tak stala slavnostním 
dnem pro zahájení času kli-
du a rozjímání. Po páté hodi-

ně odpolední promluvil sta-
rosta Pavel Kubíček a poté 
vystoupily děti z mateřské 
školky Čtyřlístek, které slav-
nostní atmosféru obohatily 
zpěvem koled. 

Sabina Motrincová

Advent zahájil rozsvícený 
vánoční strom

Vánočně rozsvícený strom v Petrovicích patří k těm nejkrásnějším 
v našem regionu.

Ozdobená devatenáctimetrová 
túje přináší vánoční radost
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SEDLČANY Aktivní senioři 
měli ve městě možnost 
po dlouhá léta se potká-
vat, vzdělávat nebo po-
bavit v Klubu důchodců 
Sedlčany. Protože v letech 
2020–2022 se při souběhu 
mnoha faktorů činnost 
utlumila natolik, že je po-
važována za přerušenou, 
a to na dobu neurčitou, 
nabízí v předvánočním 
čase vedení města spo-
lečně s Kulturním domem 
Josefa Suka seniorům ná-
hradní aktivitu.

„Na podnět občanů byla 

připravena prozatím jedno-

rázová kulturní akce, která 

je určena dříve organizo-

vaným seniorům v Klubu 

důchodců Sedlčany, ale 

i dalším, dosud nezapoje-

ným občanům důchodové-

ho věku města a blízkého 

regionu. Akce je otevřená 

veřejnosti a mohla by při-

spět ke společenskému vy-

žití seniorů,“ uvedla Věra 
Skálová, vedoucí Odboru 
sociálních věcí Městského 
úřadu Sedlčany. 

Součástí schůzky zbý-
vajících aktivních členů 
sedlčanského klubu dů-
chodců, kteří se dosud 
pravidelně scházejí v ka-
várně sedlčanského mu-
zea, byla ve čtvrtek 24. 
listopadu diskuse o vá-
nočním setkání. Toto se-
tkání důchodci šíří dále 
mezi svými vrstevníky 
a doufají, že v pondělí 5. 
prosince ve třináct hodin 
se do společenského sálu 
kulturního domu dostaví 
zájemci o poslech hudby, 
případně také o tanec. 
Hudba je zajištěna, stejně 
jako drobné občerstvení. 

Věra Skálová připo-
mněla, že na akci, kterou 
zahájí zástupce města, 

není vstup pro seniory 
zpoplatněn: „Město Sedl-

čany zve osoby seniorské-

ho věku srdečně k účasti. 

Přijďte se pobavit a roz-

ptýlit. Pokud bude naplá-

novaná akce úspěšná, je 

možné uvážit opakování 

nebo zorganizování jiné, 

veřejnosti otevřené akti-

vity i v příštím roce, a tím 

nahradit nebo znovuna-

startovat činnost Klubu 

důchodců Sedlčany. Město 

Sedlčany má zájem o akti-

vizaci seniorů a je připra-

veno ji podporovat stejně 

tak, jako kulturní, sportov-

ní, zájmové a další činnos-

ti občanů.“

David Myslikovjan

Město připravuje předvánoční 
akci pro seniory

Sedlčanští důchodci se pravidelně scházejí v kavárně městského muzea.

klub oživit. Oslovili jsme 
dva zástupce – bývalou 
kantorku Věru Sosnovco-
vou a Vladimíra Voráče. 
Seznámili jsme je s naším 
plánem, že chceme udělat 
akci pro seniory a zda by 
nám nepomohli oslovit 
další skupiny seniorů, s ni-
miž se znají. Napadlo nás, 
že vhodným datem by byl 
svátek sv. Mikuláše. Vladi-
mír Voráč slíbil, že infor-
maci bude šířit mezi dří-
ve narozené, kteří s ním 
jezdili na zájezdy, Věra 
Sosnovcová osloví býva-
lé učitele, já se zaměřím 
na zdravotníky a Martin 
Severa na starší návštěv-
níky kulturních pořadů. 
A samozřejmě jsme rádi, 
že o Mikulášské nadílce 
bude informovat i Sedl-
čanský kraj.

Na jaký program se 

mohou senioři těšit?

Ve společenském sále 

Sedlčanský radní Karel Marek věří 
ve vzkříšení klubu důchodců

bude připraveno malé 
občerstvení, přislíbeno 
máme kulturní vystou-
pení Základní umělecké 
školy Sedlčany, zahrát by 

měla dechová hudba, při-
pravena je tombola, při 
které bude možnost zís-
kat vstupenky na některé 
programy do KDJS pro 
příští rok. A možná přijde 
i sv. Mikuláš... (úsměv) 
Program je předběžně na-
plánován na tři nebo čtyři 
hodiny, uvědomujeme si, 
že o mikulášské nadílce 
budou chtít senioři být 

také se svými vnoučaty...
Co od tohoto setkání 

očekáváte především?

Věříme, že vzbudíme 
zájem o další fungování 
klubu a najdou se zde lidé 
ochotní ujmout se jeho 
vedení. Doufáme, že se 
skupinka, která se postaví 
do čela, najde.

Budete s kolegou za-

stupitelem Martinem Se-

verou prosazovat do roz-

počtu města pro rok 

2023 pro činnost klubu 

důchodců fi nanční pří-

spěvek?

Příspěvek byl i v roz-
počtu letošního roku, ale 
nečerpal se. Z jeho části 
bude nyní hrazena pro-
sincová jednorázová akce. 
Na příští rok je v městském 
rozpočtu, který se nyní 
sestavuje, také dotace pro 
seniory v plánu. Věřím, že 
se na pondělním setkání 
najdou tři, čtyři nebo pět 
lidí, kteří budou ochotni 

se postavit do čela klubu.
Máte konkrétní před-

stavy, kdo jmenovitě by 

tím motorem mohl být?

Nějaké typy na hor-
ké kandidáty máme, jak 
ze skupiny učitelů, tak 
zdravotníků... Ale není to 
o tom, že by je někdo dele-
goval, musí se dohodnout 
především mezi sebou.

Navrhnete jim termín 

další schůzky?

Navrhneme a také jim 
Martin Severa doporučí 
pro setkávání červený sa-
lónek v kulturním domě, 
který je pro konání růz-
ných akcí komornější. 

Proč je podle vašeho 

osobního názoru fun-

gování klubu důchodců 

v Sedlčanech důležité?

Víme, že covid po-
znamena l  spo lečnos t 
ve všech různých smě-
rech. Přerušily se nejen 
sociální kontakty, ale 
společnost se rozdělila, 

lidé spolu méně komu-
nikují, a to platí i o dříve 
narozených. Podle mě je 
důležité, aby se lidé po-
tkávali tváří v tvář, mohli 
si podat ruku, aby začali 
prožívat okamžiky společ-
ně, a nejen prostřednic-
tvím sociálních sítí. Dříve 
narození, s nimiž jsem se 
potkával, mi říkali, že se 
těšili na termín schůzky 
klubu, po ní si několik 
dalších dní o všem poví-
dali, koho potkali, s kým 
mluvili a už se zase těšili, 
že se za dva týdny sejdou 
znovu. To je přesně to, co 
lidi spojuje. 

Jste ochoten v případě 

zájmu přispět v příštím 

roce dříve narozeným 

do programu zdravotní 

přednáškou?

Určitě a rád. Budu se 
snažit i ve funkci radního 
pro zdravotnictví a sociál-
ní péči seniorům pomáhat. 

Marie Břeňová

Karel Marek, lékař 
a člen městské rady

Dokončení ze strany 1
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KLUČENICE Delegace žáků 
ze základní školy se vydala 
v úterý 22. listopadu v do-
provodu zdejšího starosty 
Václava Vozábala a učitel-
ky Evy Záhorové do Po-
slanecké sněmovny Parla-
mentu České republiky. 

Čtrnáct žáků tak mělo 
m o ž n o s t  s i  p r o h l é d -
nout s ídlo sněmovny, 

nacházející se na Malé 
Straně v Praze ve třech 
blocích domů a paláců 
v oblasti mezi Malostran-
ským a Valdštejnským 
náměstím. Celou budo-
vou je provedl a zajímavé 
informace jim poskytl nej-
mladší poslanec sněmov-
ny Ondřej Babka.

Sabina Motrincová 

pokus o další český rekord, 
tentokrát v kategorii Nej-
více lidí na jednom místě 
s koledou. 

Trocha historie 
nikoho nezabije

Ještě předtím ale moderá-
tor Jaroslav Repetný zavzpo-

mínal na předchozí rekordy, 
které byly vytvořeny na sedl-
čanském náměstí. V roce 
2007 přišlo 620 lidí s knihou 
Josefa Lady a o rok později 
se akce výjimečně přesunu-
la do útrob nedalekého zim-
ního stadionu. Zde si na ledě 
zabruslilo čtyřiapadesát Mi-
kulášů. V roce 2009 pořada-
telé zaregistrovali na náměstí 
432 lidí se zapáleným františ-
kem, a ještě přišlo s františ-
kem šestadvacet Františků. 
O rok později prošlo branou 
475 lidí s betlémem a o dva 
477 lidí s vánoční ozdobou. 

Bránou na náměstí prošlo 257 lidí s koledou
V roce 2012 počet účastníků 
výrazně stoupl a s rybou 
jich přišlo 686. Přelomový 
byl rok 2013, protože se akce 
posunula do odpoledních 
hodin, aby více vyniklo roz-
svícení vánočního stromu. 
Tehdy dorazilo 503 lidí s an-
dělem. O rok později jich při-
šlo s perníkem 488 a v roce 

2015 přišlo 451 s vánoční 
pohlednicí. V roce 2016 se 
pořadatelé pokusili překonat 
jeden z předchozích rekordů 
a opět vyzvali účastníky, aby 
přišli s knihou Josefa Lady. 
A tentokrát přišlo 688 lidí. 
„V roce 2017 to byla úplná 

pecka, protože na sedlčan-

ském náměstí prošlo branou 

v kulichu s bambulí 893 ná-

vštěvníků,“ připomněl Ja-
roslav Repetný a dodal, že 
překonat tento rekord bude 
hodně náročné, ale že by stá-
lo za to se o toto překonání 
pokusit třeba už v příštím 

roce. V roce 2018 přišlo 412 
majitelů vánočního receptu 
a na dosud posledním roční-
ku o rok později se dostavilo 
564 lidí s vločkou. 

Slovo má 
prezident

Na náměstí ani letos ne-
mohl chybět prezident pel-
hřimovské Agentury Dobrý 
den, zabývající se tuzemský-
mi rekordy Miroslav Marek, 
který pečlivě sečetl všech-
ny, kdo prošli branou s ko-
ledou, ale ještě předtím se-
známil přítomné s několika 
jinými kuriózními rekordy. 

„Našli se nadšenci, kteří 

i v době covidu přes všechny 

karantény usilovali o rekor-

dy. Zaregistrovali jsme ma-

ratónce, který když byl už po-

čtvrté doma v karanténě a už 

to nemohl vydržet a nohy mu 

už běhaly skoro samy, po-

stavil si mezi kuchyní a obý-

vákem ze židlí okruh, který 

měřil třináct metrů a sedmde-

sát pět centimetrů. Na tomto 

okruhu dokázal uběhnout 

maratón a nám poslal jeho 

šestihodinový záznam,“ při-
pomněl Miroslav Marek, kte-
rý dodal, že v České knize 
rekordů jsou zaznamenány 
i Sedlčany, a to nejenom po-
kud se týká dosud poslední-
ho rekordu s vločkou. Vzá-
pětí dostal od moderátora 
otázku, jestli ho některý z re-
kordů nějak překvapil nebo 
na který rád vzpomíná. „Čím 

jsem byl překvapen? Tak 

především touto otázkou,“ 

odpověděl s úsměvem Mi-

roslav Marek. „Jednu věc 

vypíchnout je velice těžké, 

a tak řeknu tu nejčerstvější. 

Zapsali jsme do České knihy 

rekordů dívku, které je devět 

let a ona je už čtyřnásobnou 

dárkyní vlasů. Je to dárcov-

ství k výrobě paruk pro on-

kologicky nemocné pacienty. 

Dívka poprvé vlasy darovala 

ve svých čtyřech letech, a pro-

tože jí extrémně rostou, stihla 

to dodnes ještě třikrát. Poža-

davky jsou, aby byly vlasy 

třicet centimetrů dlouhé, jí to 

dorůstá a ona má dobrý pocit 

z toho, že může někomu po-

moci. Může se zdát, že je to 

klišé, ale vzhledem k tomu, 

že dívce je teprve devět a už 

má vztah ke snaze pomáhat, 

je to úctyhodné.“

Choďte na akce
Potom už Miroslav Marek 

přítomným sdělil, že tento-

krát prošlo bránou na sedl-
čanském náměstí 257 lidí 
s koledou, což je nový usta-
novující český rekord. Prezi-
dent pelhřimovské agentury 
zároveň vyzval přítomné, 
aby zvlášť teď v době po co-
vidu chodili na různé akce 
v co největší míře, protože 
je potřeba všechny pořa-
datele, kteří se snaží a něco 
organizují, neodradit. „Až 

dojde k tomu, že pořadatelé 

své činnosti zanechají, a ne-

bylo by se čemu divit v dneš-

ní době, budeme si stěžovat, 

že není kam jít,“ dodal Miro-
slav Marek.

V závěru sobotního 
programu byl na náměstí 
rozsvícen vánoční strom 
a nemohl chybět také prů-
vod postav spjatých s ad-
ventem v podání sedlčan-
ských ochotníků.

David Myslikovjan

Žáci z Klučenic navštívili Poslaneckou sněmovnu. Foto: obec Klučenice

Klučenické děti 
si prohlédly 
sněmovnu

Každý příchozí s koledou byl pečlivě zaznamenán.

S koledou přicházeli na náměstí lidé všech věkových kategorií.

Dokončení ze strany 1
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S T R U Č N É  D Ě J I N Y 

S E D L Č A N  ( 1 1 )

V posledních dvou dílech 
našeho seriálu se dostává-
me do nedávné historie, 
kterou většina místních 
sama pamatuje. Proto, ob-
dobně jako doposud, se 
budeme snažit vykreslit 
především celkový obraz 
Sedlčan a připomenout do-
bovou atmosféru.

Od 50. let postupně vzni-
kal moderní průmysl. Prv-
ním velkým závodem byla 
mlékárna, postavená druž-
stvem Madeta (1947–1950). 
Kovodružstvo Sedlčany 
vzniklo na sklonku roku 
1950 a navázalo na místní 
nožířskou tradici. Po zru-
šení sídla okresu v Sedl-
čanech byla uvolněná 
budova okresního soudu 
v roce 1960 předána k uží-
vání národnímu podniku 
Hamiro Příbram, který tu 
zavedl výrobu textilních 
hraček. Středočeské dře-
vařské závody montovaly 
haly pro velkochovy drů-
beže s komplexní mechani-
zací, zařízení pro líhnutí 
a odchov kuřat. V největší 
p r ů my s l o -
vý  podnik 
ve městě po-
stupně vy-
rostl STROS 
(zal. r. 1960). 
K jeho pro-
dukci patřily 
šnekové vy-
kladače syp-
kých hmot, 
stavební vý-
t ahy  nebo 
h l i n í k o v é 
profi ly a pa-
nely Feal. 

Prosperu-
jící průmysl 
vedl k rych-
lému zvyšo-
vání počtu 
o b y v a t e l 
a s ním spojené rozsáhlé 
výstavbě bytů – vyrostla 
panelová sídliště za kul-
turním domem a Za Ne-
mocnicí, řadové domky 
Na Potůčku, ve Zberazské 
a Vítěžské ulici apod. Nově 
bylo v letech 1961–1962 
upraveno sedlčanské ná-
městí, později byl na jeho 

jižní straně postaven ob-
chodní dům Rozvoj (uve-
den do provozu koncem 
roku 1981).

Kulturní vyžití v Sedl-
čanech dostalo nový ráz 
po otevření kulturního 
domu na podzim 1954, ten 
ovšem jméno hudebního 
mistra nese až od roku 
1967. V roce 1975 byl objekt 
rozšířen.

Velkých změn doznalo 
také školství. Vedle existu-
jící zemědělské školy, kte-
rá po válce často měnila 
názvy i zaměření, bylo za-
loženo gymnázium. Do 80. 
let se nacházelo hned vedle 
učiliště, samostatný areál 
gymnázia vznikl až adapta-
cí původní přístavby zá-
kladní školy v Nádražní uli-
ci. V září 1963 byla otevřena 
přístavba ZŠ. Areál vedle 
učiliště pár let využívala 
také Zvláštní škola (zal. r. 
1957), než se přestěhovala 
do Havlíčkovy ulice – a v r. 
1986 do Konečné ulice. 

Během více než čtyř 
dekád se toho v Sedlča-

nech změnilo opravdu 
hodně, pokračovat by-
chom mohli také vybudo-
váním motokrosového zá-
vodiště, retenční nádrže 
nebo hvězdárny a mno-
hým dalším. Pro oživení 
paměti je však tento výčet 
jistě dostačující.

Pavel Žak

SEDLEC-PRČICE Stavba are-
álu v Sedlci-Prčici je roz-
dělena na dvě etapy. Teď 
bude Petr Kroužil žádat 
o stavební povolení na část 
pro poddané a kostelík. 
Začátek stavby plánuje 
za dva roky. Ve své vlastní 
kanceláři už vyzkoušel, jak 
bude dělat gotické omítky.

U ž  n y n í  v i d í m e 
na nádvoří na budoucí 
zdi románského kostelí-
ka vizualizaci, jak bude 
vypadat. Objekt, na jehož 
základech se buduje, je 
skoro stejných rozměrů, 
jako míval původní prčic-
ký kostel. Kamenné části 
budou nenahozené. Kostel 
bude na památku samotné-
ho Vítka I. a jeho potom-
ků. Vstupní portál už nyní 

vypadá jako z 12. století. 
Vysvěcení kostelíku při-
slíbil Dominik Duka ještě 
v době, kdy byl kardiná-
lem. Petr Kroužil věří, že 
i nyní jeho slib platí.

V první etapě má kromě 
kostelíka vzniknout část 
věnovaná poddaným, kte-
rá bude nabízet ubytování 
na asi 60 lůžkách. Zákla-
dem je opět jeden ze stáva-
jících objektů, který dosta-
ne ještě jedno poschodí. 
„Bude to stejné, jako žili 

oni, děti budou spát na peci. 

Budou tam i příběhy pod-

daných. Jsou to sice z po-

zice historie bezejmenní 

lidé, ale oni to vybudovali, 

všechny ty hrady, rybníky 

a další,“ představuje svůj 
záměr Petr Kroužil.

Část věnovaná pod-
daným bude propojena 
i do černé kuchyně. S tím 
pomáhá Petrovi Jan Mi-
keš, kastelán v Jindřicho-
vě Hradci. Už tady vyrostl 
i gotický oblouk na památ-
ku regentů, kteří majetky 
spravovali. Tím nejznáměj-
ším byl Jakub Krčín z Jel-
čan a Sedlčan.

S fi nancováním má po-
moci mimo jiné veřejná 
sbírka, kterou založili velcí 
fandové areálu, Jakub a Mi-
roslava Růžičkovi z Marti-
nic u Votic. Ve vznikajícím 
prčickém areálu prý získali 
smysl života a jednou by tu 
rádi pracovali. Miroslava 

umí dva cizí jazyky a tak 
se nabízí jako budoucí prů-
vodkyně.

Doposud se vybralo 
zhruba sto tisíc. „Platím 

z toho řemeslníky. Máme 

jednoho kameníka, který 

to umí, jednoho zedníka, 

který to umí, špičkového 

truhláře, tesaře a kováře,“ 

vysvětluje jeden z aspektů 
náročnosti celé stavby Petr 
a ukazuje na fotografi i vra-
ta, která už jsou vyrobená 
a čekají na své osazení. 
„Budou na památku ved-

lejších linií, aby se nezapo-

mnělo na ty, co nebyli tak 

slavní a mocní,“ dodává.
Objekty druhé etapy 

budou návštěvníky sezna-
movat se všemi čtyřmi 
hlavními liniemi Vítkovců: 
z Landštejna, Rožmber-
ka, Hradce a Krumlova. 
Ke každé z větví by měla 
vzniknout také píseň sku-
piny Ginevra. „Při prohlíd-

ce tu historii do lidí celou 

nenahustím, tak se budou 

moci ubytovat třeba v po-

koji Záviše z Falknštejna 

a v klidu vstřebat to, co 

dokázal,“ představuje Petr 
své plány s tím, že budou 
k vidění i nejrůznější peče-
tě, s jejichž kompletací mu 
pomohli v Třeboni. Zatím 
jsou v šuplíku, který jsme 
zmiňovali v prvním dílu 
našeho seriálu.

Celý areál slibuje velký 
potenciál i pro fi lmovou 

tvorbu, zejména pohádko-
vou. Všechno má ale svůj 
čas a to nejen z důvodů 
fi nančních. Kameník Mi-
chal Mašek stihne při své 
další práci třeba tři ostění 
oken za rok. Práci v Prči-
ci bere jako svou vizitku. 
„Jednou by si tady všichni 

ti řemeslníci i posádka za-

sloužili mít pamětní desku 

se svými jmény,“ konstatu-
je Petr. Kromě ostění má 
Michal na svém kontě také 
sochu Vítka z Prčice, která 
stojí u vchodu do areálu. 
Financována byla z kraj-
ského rozpočtu.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Za minulého režimu

Výstavba obchodního domu Rozvoj v 70. letech 
20. století. Foto: Městské muzeum Sedlčany

V Í T E K  Z  P R Č I C E  ( 5 )

Historický areál s kostelem 
se klube pomalu

Kostelík vzniká pomalu na půdorysu původní stavby. Na její obvodové zdi je již nyní k vidění vizualiza-
ce budoucího stavu.
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a z dalších míst. Jsme ve-

lice potěšení zájmem dětí, 

dospělých i celých rodin,“ 
uvedla zaměstnankyně mu-
zea Dita Kuthanová.

Šetři vodu, pij 
pivo

V muzeu většina řeme-
slníků výsledky své práce 
předvádí opakovaně, ale 
i tentokrát se zde objevilo 
několik vystavovatelů zcela 
nových. Patřili k nim Daniel 
Piller a Veronika Maršnero-
vá z Chlumu, kteří se zabý-
vají dřevovýrobou. „Původ-

ně jsme začínali s krmítky, 

ale dnes tady máme i stolič-

ky, vypalované podtácky 

a obrázky s různými motivy, 

lampy, vánoční dekorace 

a různé visačky,“ představi-
la stánek Veronika. S úsmě-
vem doplnila, že motivy vy-
bírá společně s partnerem, 
který je hlavním tvůrcem, 
protože je hodně kreativní. 
„K této práci nás přivedla co-

vidová situace, protože naše 

původní činnost byla poně-

kud upozaděna, a partnera 

napadlo, že by bylo dobré za-

bývat se něčím, co lze i v této 

době dělat. Už jsme byli 

na trhu v Oříkově, na pouti 

ve Vysokém Chlumci, a zá-

jemci nás mohou navštívit 

i u nás doma, kde zároveň 

vyrábíme,“ doplnila Veroni-
ka a nezapomněla dodat, že 
ke své práci kromě materi-
álu a šikovných rukou spo-
lečně s partnerem potřebuje 
velkou inspiraci i zájem lidí, 
kteří se přijdou seznámit 
s jejich výrobky. 

V muzeu si návštěvníci 
prohlíželi hlavně pestrou 

Předváděcí dny řemesel se po dlouhé přestávce těšily 
velkému zájmu vystavovatelů i návštěvníků

škálu tácků s vypálenými 
vtipnými nápisy. Na jed-
nom z nich bylo uvedeno: 
Ať nejsme mimo, dáme si 
limo a hned na sousedním 
tácku nápis nabádal k šet-
ření. Bylo na něm totiž na-
psáno: Šetři vodu, pij pivo.

Proutěné 
dekorace? Ne, 
z papíru

Svoji premiéru měla v mu-
zeu také Jitka Pospíšilová 
ze Sedlce-Prčice, zabývající 
se vánočními dekoracemi 
z proutí. Nebo že by to nebylo 

proutí? Vždyť to tak na první 
pohled alespoň z mužského 
pohledu vypadalo. 

„Nejsou  to  výrobky 

z proutí, ale z papíru,“ uved-
la vše na pravou míru Jitka 
Pospíšilová. „Některé z nich 

jsou z novinového a další 

z tabelačního.“ Z tohoto ma-
teriálu měla Jitka na výsta-
vě adventní věnce, anděly, 
zvonec a dokonce i trojitý 

košík na příbory. Také tato 
vystavovatelka se ke své 
umělecké práci dostala ná-
hodou. „Byla jsem právě 

po operaci, neměla jsem co 

dělat, takže jsem začala hle-

dat nějakou činnost,“ svěřila 
se Jitka Pospíšilová. „Jsem 

samouk a moje první práce 

byly dost hrozné (smích). 

Začala jsem asi tak před de-

seti lety, potom jsem se této 

činnosti dlouho nevěnovala 

a teď jsem zase začala.“ 

Na výstavě vynikaly více 
než čtyřiceticentimetrové fi -
gurky andělů, jejichž výroba 

podle slov výtvarnice trvá 
skutečně dlouho. Nejdříve 
se musí nařezat papír, pak 
natočit trubičky, nabarvit, 
pokud nemá být anděl bílý, 
a potom namáčet v růz-
ných roztocích. Po ztvrdnutí 
a před pletením se materiál 
opět máčí a po upletení se 
musí vytvrdit tak, že je prak-
ticky nerozbitný.

Muzeum patřilo 
i studentům

Hned na několika místech 
se na předvánočních dnech 
řemesel činili také studen-
ti sedlčanského Gymnázia 
a střední obchodní školy 
ekonomické. V přízemí ví-
tali návštěvníky tři studenti 
třetího ročníku obchodní 
akademie ve slušivých 
baretech, Natálie, Monika 
a Lukáš. Společně nabízeli 
čtyři druhy baget. Všichni 
tři jsou členy společnosti 
Happy Baguette, kterou zalo-

žili právě studenti 3. ročníku 
obchodní akademie. „Bagety 

plníme a zdobíme vždycky 

ráno před školním vyučová-

ním a potom je prodáváme. 

Máme dodavatele Pekařství 

Na Potůčku a ostatní suroviny 

nakupujeme vždy čerstvé den 

předem,“ svěřili se studenti.
Ve druhém patře muzea 

jsme oslovili studenty Barbo-
ru a Jakuba, kteří nabízeli vý-
robky z ořechu tagua, které 
se dovážejí z Ekvádoru. „Vý-

těžek z jejich prodeje putuje 

na záchranu pralesa. Na ško-

le máme rodilého mluvčího 

z Ekvádoru, který je činný 

v nadaci Ekvádor na dlani, 

a díky němu můžeme tyto ori-

ginální ručně vyrobené věci 

jako jsou šperky nebo šála 

pašmína v muzeu nabízet,“ 
uvedli Barbora a Jakub.

Na předváděcích dnech 
řemesel tentokrát nemohl 
být z důvodu nemoci příto-
men Václav Křížek. Přesto 
i tento křepenický řezbář zde 
má svoje zastoupení. U vcho-
du do muzea je vystavena 
svatá rodina, kterou vyřezal 
právě při příležitosti výstavy. 

David Myslikovjan

Jitka Pospíšilová ze Sedlce-Prčice na výstavě představila svoje 
umělecké dílo z papíru.

Na předvánočních dnech řemesel nemohly chybět ukázky zdobení 
cukroví.

Přivítat advent přišly do muzea i nejmenší tříleté děti.

Veronika Maršnerová z Chlumu na řemeslných dnech v muzeu 
nabízela předměty ze dřeva, jejichž výrobě se věnuje společně se 
svým partnerem.

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Školní jarmarky 
Střední odborné učiliště 
v Bezručově ulici pořádá 
bezmála deset let a k nej-
více navštěvovaným ob-
vykle patří trhy, které se 
konají na začátku adven-
tu. Také v sobotu 26. lis-

topadu se prostory školy 
ve velkém zaplnily malý-
mi i velkými návštěvníky, 
přicházejícími už od ran-
ních hodin.

Návštěvníky 
vítali Grinch 
a Kdovík

V učilišti byl připraven 
pestrý program nejenom 
pro jejich oči, ale i chuť. 
Příchozí si mohli v rámci 
dne otevřených dveří pro-
hlédnout prostory učiliště, 
prohlédnout si i zakoupit 
adventní výrobky zdej-

ších zahradníků, ochutnat 
zákusky, koláčky a vánoč-
ní cukroví a podívat se 
na ukázky práce kadeř-
nic. Právě v učebně, kde 
vznikaly nové účesy, ná-
vštěvníky jarmarku vítali 
Grinch a Kdovík z fi lmu 

Grinch. „Kostýmy máme 

díky našim paním mistro-

vým a líčení bylo mojí pra-

cí,“ svěřila se studentka 
třetího ročníku oboru ka-
deřník Veronika, která se 
proměnila v pohádkovou 
postavu stejně jako její 
spolužačka Natálie. 

„Návštěvníci advent-

ního jarmarku se mohou 

seznámit s prací žákyň tře-

tího ročníku, co se naučily 

v průběhu let. Máme dnes 

vše laděno do adventního 

času, takže se při této příle-

žitosti děvčata i stylově ob-

lékla a načesala. Společně 

se snažíme naladit vánoční 

atmosféru,“ připomněla 
učitelka odborného výcvi-
ku Marcela Zdvihalová. 

Její kolegyně Ludmila 
Vítová nám představila 
v učebně zahradníků, co 
všechno studenti tohoto 
oboru na jarmark připra-
vili. A nebylo toho málo. 
„Měli jsme hodně jedlové 

věnce s eukalyptem, ale 

ty už jsou bohužel pro zá-

kazníky vyprodané. Máme 

ještě skořepinové svícny 

a věnečky, z nichž nic ne-

opadává, a proto i je spous-

ta lidí vyhledává. Věneč-

ky z chvojí ale zase více 

voní,“ doplnila s úsměvem 
Ludmila Vítová.

Obří mrkve 
z Vítěže

„Školní jarmarky tra-

dičně připravujeme už 

měsíc dopředu a zapojeny 

jsou všechny naše obory,“ 
uvedla zástupkyně ředi-
tele SOU Sedlčany Vlasta 
Pecková. „Návštěvníci se 

mohou seznámit s prací 

zahradníků, cukrářů, ku-

chařů a kadeřnic. Adventní 

jarmark jsme měli i v loň-

ském roce, ale z důvodů 

epidemie covidu musel být 

upraven. Konal se venku 

a my jsme prodávali zboží 

z vnitřních prostor. Neměli 

jsme tehdy otevřenou ka-

várnu ani restauraci a ne-

měli jsme den otevřených 

dveří. Letos jsme už zase 

všechno připravili podle 

našeho původního scénáře 

a také sortiment je širší než 

v loňském roce.“

Na adventním jarmar-
ku v učilišti se mohli 
pochlubit výsledky své 
práce nejenom zdejší stu-

denti, ale i zemědělci z Ví-
těže, nabízející zde svoje 
výpěstky. Obdivuhodné 
byly zvlášť mrkve, které 
dorostly při váze jeden 
kilogram a dvacet deka-

gramů do délky pětadva-
ceti centimetrů. A jak lze 
docílit, aby mrkev takto 
narostla? „Záleží na hno-

jení, na výživě, a také 

na tom, jestli v půdě byly 

předtím brambory. Rov-

něž je důležité, aby mrkev 

měla kolem sebe dostatek 

prostoru ke svému růstu. 

Kvalitou by měla být tato 

mrkev stejná jako malá, 

ale záleží na tom, jestli už 

není některá z nich dutá, 

protože by se mohla ka-

zit,“ vysvětlil prodejce 
Vojtěch Kolín.

David Myslikovjan

ADVENT

VYSOKÝ CHLUMEC V bu-
dově úřadu městyse se 
konala ve dnech 25.–27. 
listopadu vánoční prodejní 
výstava, kterou připravil 
Spolek přátel městyse Vy-
soký Chlumec. 

Poodhalila letošní tren-
dy ve zdobení vánočních 
aranžmá a dekorací. Prim 
hraje šedá a bílá barva sym-
bolizující zimní krajinu po-
prášenou sněhem, a k tomu 
tradiční červená jako sym-
bol lásky. Vedle jednotlivých 
dodavatelů prezentovaly 
na výstavě svou tvorbu Do-
mov Svatý Jan, Stéblo Boro-
tice, Mela Sedlčany, Domov 
Sedlčany a ZŠ a MŠ Vysoký 
Chlumec. Návštěvníci si 
mohli vybrat a nakoupit té-
měř vše co k Vánocům patří 

– adventní věnce, vánoční 
dekorace a ozdoby, svícny 
a svíčky nejrůznějších tvarů, 
barev a velikostí, proutěné 
výrobky, andělíčky, čerty, 
trpaslíky, cukrářské výrob-
ky, vánočky, koláče a ple-
jádu dekoračních skvostů 
vyrobených z perníkového 
těsta. K dostání byl i vánoční 
ležák Chlumecký chasník. 
Pozornost upoutaly rozsví-
cené vánoční stromky, štěd-
rovečerní stůl od Blanky 
Sirotkové a betlém od Soni 
Sedláčkové.

Součástí zahájení ad-
ventu bylo slavnostní roz-
svícení vánočního stro-
mečku, vystoupení dětí 
ZŠ a MŠ Vysoký Chlumec 
a pěveckého sboru Ekola.

František Vávra

Na vánoční výstavu dorazil i Chlumecký chasník

Jedlové věnce s eukalyptem se rychle vyprodaly

Kadeřnice byly na jarmarku oblečeny ve stylu blížících se Vánoc.

Stoly se v učilišti prohýbaly pod adventními věnci z různých 
materiálů.
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
2. 12. Adventní koncert 

pro klavír a housle

vystoupí Terézie Hledíková 

a Marek Kozák; 19:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel 
4. 12. Adventní koncert

vystoupí smíšený pěvecký 

sbor Canta Vera; 15:00

 Sedlčany – kult. dům 
6. 12. Spirituál kvartet

koncert nové skupiny nava-

zující na skupinu Spirituál 

kvintet; 19:30

8. 12. Vánoční show

vystoupení všech členů 

tréninkových i rekreačních 

skupin Studia Dvojka; 16:00

14. 12. Kateřina Ševidová 

– Vánoční recitál

vánoční koncertní pořad 

mladé talentované zpěvač-

ky; 19:30

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
9. 12. Koncert kapely 

Bárka

vánoční koncert na podpo-

ru Ochrany fauny ČR; 19:00

 Sedlčany – Pohoda club
9. 12. DnB Night

zahrají Hundread, Kymyk, 

Dr. Lomez, Dessouse; 21:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
10. 12. Předvánoční To-

tální nasazení

předvánoční koncert kapel 

Deratizéři, Totální nasazení 

a Peshata; 19:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Rozstříhej a sešij!

výstava výtvorů členek Pat-

chworkového klubu; od 2. 

12. do 4. 1.

 Sedlčany – kult. dům
Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Pro mě za mě

výstava fotografi í a kerami-

ky Lenky Faltejskové a Len-

ky Feldsteinové; vernisáž 2. 

12. v 19:00, výstava do 6. 1.

 PŘEDNÁŠKY

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
2. 12. Příroda Sedlčanska

přednáška o místní přírodě 

s odborníkem J. Malíčkem; 

18:00

 Sedlčany – kino
7. 12. Dalekohledy a ves-

mír

přednáška Zdeňka Bar-

dona, součást oslav 60 let 

sedlčanské hvězdárny

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
1. 12. O čem se neví, 

mistře …

zábavný pořad s Valerií 

Zawadskou a Karlem Sou-

kupem; 19:00

11. 12. Jak se čerti ženili

muzikálová pohádka pro 

děti; 15:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
7. 12. Deštivé dny

americké drama uvádí 

Divadlo Ungelt; 19:00

11. 12. Tanec sváteční

vystoupí žáci Tanečního 

studia ELPÉ; 17:00

 KINO

 Sedlčany 
2. 12. Buko

československé drama, 

komedie; 20:00

3. 12. Il Boemo

hudební životopisné dra-

ma; 20:00

8. 12. Vězeň svobody

fi lmový klub; 20:00

9. 12. Jízda na hraně

rakouské životopisné dra-

ma; 20:00

10. 12. Good Old Czechs

československý dokument; 

20:00

 Vysoký Chlumec – bu-

dova úřadu
2. 12. Advent s českou 

pohádkou: Honza málem 

králem

promítání klasické české 

pohádky na plátno; 18:00

9. 12. Advent s českou 

pohádkou: S čerty ne-

jsou žerty

promítání klasické české 

pohádky na plátno; 18:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
30. 11. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Med-

vědi Sedlčany; 18:30

Stará garda Štětkovice – HC 

Kačeři Příčovy; 20:25

2. 12. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Huroni 

Vršovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC Domi-

no; 20:25

3. 12. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – Stará 

garda Štětkovice; 16:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Bubák Chlum; 18:00

4., 11. 12. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

4. 12. Pohárové utkání

Novit Neveklov – HC Žabá-

ci Solopysky; 16:30

Rybníkáři – DSK Daleké 

Dušníky; 18:25

HC Votice – Rumola; 20:20

5. 12. Pohárové utkání 

HC River Boys Zvírotice – 

HC Rebel Sázava; 18:30

HC Miličín – SG Štětkovice 

B; 20:25

7. 12. Pohárové utkání

HC Hrádek – HC Olbramo-

vice; 18:30

9. 12. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

HC River Boys Zvírotice – 

TJ Slavoj Obecnice; 20:25

10. 12. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – AHC 

Nový Knín; 12:00

HC Kňovice – HC Čerti 

Křepenice; 14:00

10. 12. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – SK 

Žižkov Praha; 17:00

11. 12. Pohárové utkání

Rumola – Ševci Nový Knín; 

16:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Domino; 18:25

Rybníkáři – HC Votice; 20:20

12. 12. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – TJ 

Slavoj Obecnice; 18:30

DSK Daleké Dušníky – HC 

Medvědi Sedlčany; 20:25

14. 12. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC 

Žabáci Solopysky; 18:30

HC Hrádek – HC Miličín; 

20:25

 Sedlčany – autobusové 
nádraží
3. 12. Adventní Prahou

turistický pochod, trasa 

do 7 km; 8:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
2. 12. Mikulášská nadílka

Mikuláš i s doprovodem, 

navazuje Čertovská výtvar-

ná dílna; 15:00

2. 12. První šití zlatou 

nití

šikovné ruce (9+); 18:00

7., 14. 12. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

9. 12. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé budou-

cí autory navštěvující 1. 

stupeň ZŠ; 13:00

9. 12. Pohádková babička

čtení vánoční knihy od As-

trid Lindgrenové, navazuje 

Stromková výtvarná dílna; 

15:00

12. 12. Veselé cinkání

interaktivní program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

 Sedlčany – hvězdárna
2., 3., 9., 10. 12. Pozorova-

cí program

18:00–21:00

 Velké Heřmanice – Spo-
lečenské centrum
3. 12. Mikulášská nadílka

14:30

 Sedlčany – kult. dům
5. 12. Vánoční setkání 

Klubu důchodců

13:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.
cz nebo poštou na adresu 
redakce.

PETROVICE Sobotní večer 
26. listopadu v Obecním 
domě v Petrovicích patřil 
ochotníkům, kteří přijeli 

předvést svůj divadelní um 
z Chrášťan. Zahráli divadel-
ní hru Nevydařený víkend. 
Vtipné, zhruba dvouhodi-

nové představení přilákalo 
do sálu obecního domu 
zhruba padesátku diváků. 

Sabina Motrincová

Ochotníci z Chrášťan přivezli 
Nevydařený víkend

Ochotníci z Chrášťan si za své divadelní nasazení zasloužili veliký potlesk.
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PETROVICE Dveře petrovic-
ké základní školy se v pá-
tek 25. listopadu otevřely 
veřejnosti. Konal se zde 
tradiční vánoční jarmark. 
Po úvodním slovu ředitel-
ky školy Hany Vošahlíkové 
vystoupily děti s vánoč-

ními písněmi. Doprovod 
na hudební nástroje zajisti-
ly učitelky Lucie Šimečko-
vá a Nikola Nováková. 

Poté se všichni vydali 
s chutí nakupovat vánoční 
dobroty, dekorace a další 
zboží.  Sabina Motrincová

SEDLČANY V sedlčanské 
knihovně se uskutečnil 
ve čtvrtek 24. listopadu 
křest nové audioknihy Po-
znej květiny, stromy a zví-
řátka, kterou namluvil 
herec Jiří Kniha. Knižní 
podoba tohoto díla, jehož 
autorkou je sedlčanská 
spisovatelka Markéta Vít-
ková, vyšla v roce 2019 
a po třech letech si mo-
hou posluchači dva pří-
běhy vychutnat díky tvár-
nému hlasu divadelního 
a filmového herce Knihy. 

Ten přijal pozvání Vít-
kové, aby dětem 2. ZŠ 
Propojení z 2. B přečetl 
ukázky jednoho příběhu, 

který vymyslela a prove-
dl tak konkrétní zmíněnou 
tř ídu dobrodružstvím 
v přírodě. Herec poslu-
chačům přiblížil rozmani-
tost květin a jejich semí-
nek, stromů a jejich listů 
způsobem, při němž se 
nenudili. Ukázal, jak bra-
vurně dokáže měnit hlasy 
za všechna zvířátka z kni-
hy. Školáci zhlédli také 
krátká videa, aby si lépe 
dovedli představit práci 
v nahrávacím studiu. 

„Natáčelo se ve studiu 

Triton Horní Černůtky. 

A ze záběrů je vidět, že ne 

vždy se všechno napoprvé 

i u zkušeného herce, kte-

rým Jiří Kniha je, povede. 

Videokniha je proložená 

jednoduchými písničkami, 

což byl dobrý nápad,“ po-
znamenala autorka. Uví-
tala spontánní reakce dětí 
a ověřila si na jejich smí-
chu, že stejně jako ji, tak 
i děti v knihovně nejvíc 
pobavila videonahrávka 
repování s improvizova-
ným textem Knihy. 

Křtu se vedle Jiřího 
Knihy a autorky Mar-
kéty Vítkové účastnila 
knihovnice Jana Roško-
tová a kmotrou se stala 
také učitelka Jana Šacho-
vá. Audioknihu společně 
posypali semínky rostlin 
v duchu prvního příbě-
hu, který vypráví o na-
rozeninách ježka, který 
si přeje k narozeninám 
od kamarádů ze zvíře-
cí říše přinést nejkrás-
nější květinu na světě. 
Po symbolickém uvedení 
audioknihy do oběhu po-
sluchačům ještě program 
neskončil. Druháci měli 
možnost projevit svo-
ji fantazii – dostali listy 
papíru, pastelky, lepidla, 
nůžky a další pomůcky, 
aby příběh a svoje čers-
tvé dojmy na místě vý-
tvarně zpracovali.

Marie Břeňová

CHLUM V páteční podvečer 
se před kostelem sv. Vác-
lava shromáždili žáci ZŠ 
Chlum, aby pod taktovkou 
Moniky Podrázké přivítali 
nastávající advent. Sérii ko-

led zpívali nově na kostel-
ních schodech. Rozsvícený 
vánočně ozdobený strom 
i tradiční betlém na návsi 
umocňoval sváteční atmo-
sféru okamžiku.              -lk-

N A L Ž O V I C E / C H L U M 
Po dvouleté odmlce oži-
lo školní nádvoří jarma-
rečním rejem. Na školní 
vánoční jarmark se děti 
poc t ivě  př ipravova ly 
ve škole i doma. Stánky 
se tak v páteční podvečer 
prohýbaly zbožím. 

Mezi adventními věn-
ci, rozličnými dekoracemi 
a lákavým cukrovím pře-
kvapilo i několik zajíma-
vostí. „Na sushi pana uči-

tele Sůsy jsem se těšila celý 

týden,“ nechala se slyšet 
sedmačka Bláža za souhla-
su několika dalších spo-
lužaček. Ve stánku osmé 
třídy šlo sushi vskutku 
na odbyt. Tatínkové oceni-

li vakuově balené domácí 
klobásy u sedmáků a mi-
lovníci historie a sladkostí 
měli možnost u třeťáků 
okusit oblíbené cukroví T. 
G. Masaryka. 

Utržené peníze pou-
žije každá třída dle své-
ho uvážení a společné 
dohody. Obvykle vyráží 
na školní výlet. 

Lucie Kakosová

Vánoční písně 
zpestřily jarmark

Děti za pomoci rodičů i vyučujících připravily vánoční jarmark.

Děti zahájily adventní 
čas zpíváním 
na kostelních schodech

Kniha pokřtil v knihovně knihu. 
Sedlčanské školáky nejvíc rozesmálo 
hercovo repování v nahrávacím studiu

Jiří Kniha je především divadelní herec. Znán je ale i z fi lmů Muži 
v říji nebo Ztraceni v Mnichově. Více prostoru dostal v seriálu 
Ulice, v krimiseriálu Sever, v Soukromých pastech, Kriminálce An-
děl a v dalších titulech. Dětem přečetl v Sedlčanech část příběhu 
o zvířátkách. Na snímku je se spisovatelkou Markétou Vítkovou.

Na školním jarmarku bylo k dostání 
sushi i cukroví T. G. Masaryka
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SEDLČANY V dlouhodobé 
pohárové soutěži amatér-
ských hokejistů si minulý 
týden Obecnice upevnila 
svoje vedoucí postavení 
v prvoligové tabulce a stá-
le platí, že v této sezóně 
ještě neztratila ani bod. 
Na paty týmu zatím nejvíce 
šlape Sázava, která jedno-
značně přestřílela Příčovy.

Vedení se Sázava v due-
lu s Kačery ujala už po pa-
desáti vteřinách hry, kdy 
skóroval Milan Sýkora. Dru-
hý gól přidal Rebel před 
druhým klaksonem při 
přesilovce. Jeho autorem 
byl opět Sýkora. Ve druhé 
třetině si Kačeři vytvořili 
několik brankových pří-
ležitostí, když najížděli 
jednou na osamoceného 
obránce před gólmanem 
ve dvojici a jednou se jim 
dokonce povedl samostat-
ný únik, ale skóre se nemě-
nilo. A to až do chvíle, kdy 
do druhé sirény chyběly 
čtyři a půl minuty. V této 
chvíli se trefi l sázavský Jan 
Ordnung. O minutu pozdě-
ji se prodral až od červené 
čáry před brankáře Petr 
Švancara a přidal čtvr-
tý úspěšný zásah svého 
mužstva. Ve třetí části hry 
Sázava hrála velice pozor-
ně v obraně, a tak trochu 
už na údržbu. Přesto se 
Kačeři opět několikrát do-
stali do přečíslení, avšak 
nakonec se nejenomže 
nedočkali čestného gólu, 
ale pětačtyřicet vteřin 
před koncem inkasovali 
po páté. Autorem gólu byl 
opět Milan Sýkora.

Podobně jako Kačeři 
dopadly i Zvírotice. V du-
elu s Obecnicí inkasovaly 
poprvé v 8. minutě hry, 
kdy se střelou z místa těs-
ně před brankovištěm pro-
sadil Karel Máša. Násle-
dovala však situace skoro 
jako přes kopírák, když 

se bezprostředně po roze-
hrání ve středovém kruhu 
natlačili chlapci od vody 
před brankáře a Václav 
Doležal rovněž z několi-
ka kroků srovnal na 1:1. 
Obecnice však dlouho 
s odpovědí neotálela 
a pět minut před prvním 
klaksonem překlopil ve-
dení na její stranu ranou 
z mezikruží Petr Juhász. 
Brzy po zahájení druhé 
třetiny přidala Obecnice 
další dvě branky záslu-
hou Jiřího Mosera a Mar-
tina Kovácse a v polovině 
této třetiny přidal pátý gól 
favorita Martin Kocman. 
Vzápětí sice kontroval Jan 
Sýkora, jenomže odpověď 
na sebe opět nenechala 
čekat. Na 7:2 zvyšoval Ka-
rel Máša. Dvě minuty před 
koncem prostřední části 
hry snížil střelou po ledě 
mezi betony brankáře Mi-
roslav Čermák, ale posled-
ní slovo patřilo Obecnici. 
V poslední třetině stav 
na konečných 8:3 upravil 
Jiří Moser.

Jeden ze dvou prvoligo-
vých týmů, který minulý 
týden prohrál, si hned vzá-
pětí mohl ve vzájemném 
souboji spravit chuť. A po-
vedlo se to Zvíroticím. 
Chlapci od vody se ujali 
vedení už po půlminutě 
hry, kdy se dostal Vladimír 
Kuchár před brankáře Pří-
čov a bekhendovou stře-
lou k tyči jej pohodlně pře-
konal. V 5. minutě Kačeři 
po podobné akci zásluhou 
Františka Pilíka vyrovnali 
s tím rozdílem, že útočník 
zakončoval forhendem. 
Poté si Zvírotice vytvořily 
několik slibných příleži-
tostí, ale gól daly až půl-
druhé minuty před první 
sirénou, kdy skóroval Jan 
Řanda. Vedení si chlapci 
od vody pojistili ve dru-
hé třetině po pěti minu-

tách hry díky Vladimíru 
Kuchárovi a hned vzápětí 
dokonce v oslabení kon-
troval Petr Macek. Vylou-
čený hráč se však ještě ne-
stihl vrátit na led, a už to 
bylo 2:4. Autorem gólu byl 
opět Kuchár, který přidal 
ve třetí třetině ještě jeden 
úspěšný zásah. Šestý gól 
Zvírotic přidal Radek Ku-
tiš a třetí Příčov František 
Pilík. 

Ve druhé lize si v soubo-
ji o první místo snadno po-
radil Chlum s Kňovicemi, 
zatímco v lize třetí první 
tým prohrál s posledním.

Výsledky
1. liga: Příčovy – Sázava 

0:5, Obecnice – Zvírotice 
8:3, Příčovy – Zvírotice 3:6. 
První Obecnice má nyní 
na svém kontě už deset 
bodů, o tři body zpět je 
druhá Sázava a o další je-
den třetí Zvírotice.

2. liga: Domino – Kře-
penice 4:4, Vršovice – AHC 
Nový Knín 7:5, Chlum 
– Kňovice 8:2. Dvanácti-
bodový Chlum si upevnil 
vedení v tabulce a je o tři 
body před druhými Kňovi-
cemi a o čtyři před třetími 
Křepenicemi.

3. liga: Rumola – Daleké 
Dušníky 0:3, Daleké Dušní-
ky – Ševci Nový Knín 4:4. 
I přes porážku jsou s deseti 
body na prvním místě ho-
kejisté petrovické Rumoly. 
Druzí Rybníkáři i třetí Šev-
ci ztrácejí tři body.

4. liga: Hrádek – Solopy-
sky 1:1, Miličín – Neveklov 
4:3, Solopysky – Miličín 
5:3. Na prvním místě byla 
před naší uzávěrkou první 
s deseti body rezerva Štět-
kovic. Stejný počet bodů 
nasbíraly i druhé Solopy-
sky, ale měly o zápas více. 
Na třetí místo klesl sedmi-
bodový Miličín.

David Myslikovjan

Tatran Sedlčany 
– HK Příbram 
99 8:3 (3:1, 3:2, 
2:0)
SEDLČANY Ve dvanáctém 
kole krajské hokejové 
soutěže se v sobotu 26. 
listopadu utkal Tatran 
na domácím ledě s před-
posledním, sedmým cel-
kem tabulky. Zpočátku 
z celkem vyrovnaného 
utkání se sice nakonec 
stala jasná záležitost, ale 
Tatran musel až do závě-
rečného klaksonu šlapat 
naplno.

Začátek se 
povedl

Po vyrovnaném úvodu 
začali domácí hokejisté 
v polovině 4. minuty hrát 
v oslabení, ale v čase 4.27 
se v útočném pásmu Ta-
tranu prosadil Kryštof 
Švagr, který svůj bekhen-
dový pokus pověsil z mís-
ta před brankářem „pod 
víko“. Po šesti minutách 
hry si domácí vyzkoušeli 
přesilovku a opět po mi-
nutě a rozebrání obrany 
soupeře z bezprostřední 
blízkosti skóroval Vladi-
mír Černý. Obrázek hry 
se výrazně neměnil ani 
za stavu 2:0. Tatran byl 
lepší a příbramští hokejis-
té se dostávali před Dud-
ka jen ojediněle. Ve 13. 
minutě se ale dokázal 
natlačit útočník hostů 
před brankoviště Tatra-
nu a jeho zakončení bylo 
přesné – 2:1. V závěru 
třetiny hráli domácí hoke-
jisté dvě přesilovky a dru-
hou z nich, jak jinak než 
znovu zhruba po minutě, 
proměnil bombou skoro 
až od modré v čase 17.01 
Tomáš Macháč.

Jedna přesilovka 
za druhou

V prostřední části hry 
se nic významného neu-
dálo dobré čtyři minuty 
hry, ale potom nejdříve 
zvonila konstrukce bran-

ky hostí a vzápětí na-
pálil puk do sítě znovu 
Macháč. Tatran v tomto 
utkání hrozil v oslabe-
ní i v přesilovkách, ale 
v dalších dvou, které 
měl k dispozici o chvíli 
později, se tentokrát ne-
prosadil. Od 29. minuty 
hry měli domácí dokon-
ce možnost hrát dvoumi-
nutovou přesilovku pět 
na tři a po minutě střelou 
švihem z mezikruží zvy-
šoval Ondra Spilka na 5:1. 
Ve 33. minutě hosté sice 
snížili, ale v době, kdy 
do druhého klaksonu 
půldruhé minuty zvyšo-
val na 6:2 Roman Šebek. 
Hosté ještě stihli kontro-
vat několik vteřin před 
koncem druhé třetiny.

Přečkali oslabení 
a udeřili

A na začátku třetí měli 
velkou možnost se ještě 
dostat do zápasu ve dvoj-
násobné přesilovce, kte-
rou měli možnost hrát 
také bezmála dvě minu-
ty. Hokejisté Tatranu ale 
hráli šikovně, a dokonce 
mohli po jednom z úni-
ků skórovat. Domácí ho-
kejisté se tak nejenom 
ubránili, ale ve 48. mi-
nutě přidali svůj sed-
mý gól zásluhou Libora 
Béma. V závěru mače se 
Tatran snažil kontrolovat 
hru, přežil další oslabení, 
a ještě přidal osmý gól, 
když se v čase 58.27 trefil 
Ondra Spilka. Dohrávalo 
se ve hře čtyři na čtyři, 
ale na skóre se již nic ne-
změnilo.

Po tomto vítězství si 
hokejisté Tatranu upev-
nili druhé místo v os-
mičlenné tabulce skupiny 
Jih. Mají nyní pětadvacet 
bodů a ztrácejí jich šest 
na vedoucí tým, kterým 
je HC Příbram B. A právě 
tato mužstva se střetnou 
v Příbrami v neděli 4. pro-
since v rámci třináctého 
kola soutěže. Utkání za-
čne v 17.30 hodin. 

David Myslikovjan

V první lize amatérských 
hokejistů dominuje 
Obecnice, ve druhé v boji 
o čelo tabulky přehrál 
chlumský Bubák Kňovice

Hokejisté dávali 
góly v přesilovkách 
i v oslabení
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SEDLČANY V devátém kole 
3. ligy stolních tenistů 
skupiny A se hráči Tatra-
nu v sobotu 26. listopadu 
v malé hale gymnázia utkali 
v přímém souboji s hráči 
Boru o druhé místo v tabul-
ce. Povedlo se jim vybojo-
vat remízu, ale až v posled-
ní chvíli.

Tatran Sedlčany – 
Sokol Bor 9:9

V tomto duelu domácí 
stolní tenisté hráli v pozmě-

něné sestavě, když Dušana 
Drechslera nahradil Roman 
Kaucký. A právě tento bý-
valý stálý hráč Tatranu byl 
jazýčkem na vahách, které 
rozhodovaly o osudu celé-
ho mače. Kaucký nastoupil 
ve čtyřhře společně s Fak-
torem a sedlčanská dvojice 
porazila své soupeře 3:1 
na sety. Ve druhé čtyřhře 
Pejša s Kocurou podleh-
li dvojici hostů těsně 2:3. 
Ve dvouhrách Tatran pouze 
dotahoval náskok soupeře 

a ani jednou se nedostal 
do vedení. Vše měla na své 
pálce staronová posila do-
mácích stolních tenistů. Ka-
ucký prokázal v poslední 
dvouhře zápasu s Borem, 
že má pevné nervy, když 
sice úvodní set těsně pro-
hrál, ale potom už domino-
val. Tatran tak v jedenácti-
členné tabulce uhájil druhé 
místo. Má nyní čtyřiadvacet 
bodů, stále o jeden více, 
než třetí Sokol Bor. První 
zůstala rezerva pražské Sla-

vie, která nasbírala stejný 
počet bodů jako Tatran, ale 
má jedno utkání k dobru.

V utkání s Borem 
ve dvouhrách třikrát bo-
doval Faktor, dvakrát Pejša 
a Kocura a jednou Kaucký. 
„Čekali jsme, že se bude 

jednat o vyrovnané utkání, 

což se potvrdilo,“ uvedl 
po jeho skončení vedou-
cí hráč Tatranu Radovan 
Faktor. „Vedení 2:0 na sety 

s tímto soupeřem nic nezna-

menalo a museli jsme vždy 

bojovat až do konce. Ta-

kových dvouher bylo hned 

několik. Utkání bylo velice 

pěkné a kvalitní. Nastoupili 

proti nám hráči, kteří spous-

tu let hráli druhou ligu, 

a bylo to znát.“

V posledním letošním 
kole soutěže se Tatran střet-
ne opět na domácí půdě 
v sobotu 10. prosince s tý-
mem TTC Elizza Praha C. 
Utkání začne v deset hodin 
dopoledne. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Jestliže se v so-
botu zaplnilo náměstí T. G. 
Masaryka účastníky pokusu 
o nový rekord, o den později 
se zde lidí sešlo zhruba také 
tolik. Tentokrát ale přišli pří-
znivci týmu Martina Macíka 
z celé republiky, aby se po-
dívali na vozidla, připravená 
pro Rallye Dakar 2023.

Kolona vozů se přímo 
ze sedlčanského náměstí 
vydala na cestu do fran-
couzského města Mar-
seille. Právě zde se nalodí 
na cestu do Saúdské Ará-
bie. Ještě předtím se ale 
v centru Sedlčan konala 
show, o kterou se díky své 
výřečnosti a vtipu posta-
rali všichni tři členové po-
sádky, kteří také předsta-
vili svůj kompletní vozový 
park a celý tým, starající 
se o to, aby vše klapalo 
tak, jak má. Ještě než se 
návštěvníci akce začali 
ve velkém podepisovat 
na zadní část Čendy, což 
je závodní kamión sedl-
čanské posádky, František 
Tomášek poděkoval tech-
nikům, protože podle jeho 
slov měsíc až dva neopus-
tili toto město. 

David Švanda představil 
oranžový kamion Čendu 
a servisní speciály, které 
byly v té chvíli naloženy 
náhradními díly o hmot-
nosti dobrých pětadvaceti 
tun. Vozidla byla naložená 
až po strop a navíc měla 
na střeše pneumatiky. 
„Na druhé straně náměstí, 

kde máme Čendu, stojí „by-

dlík“, který má nově uděla-

nou vestavbu a dnes také 

odjíždí kompletně připrave-

ný. Včera můj kolega elek-

trikář kompletně zapojoval 

elektriku a šel domů až 

ve čtyři hodiny ráno. Všich-

ni tomu musí dávat opravdu 

maximum, aby to mohlo 

odjet,“ sdělil David a ukázal 
na vlek s dalšími náhradní-
mi díly a velkými bágly me-
chaniků, protože do místa 
startu Dakaru odjíždí čtyři-
cetičlenný tým, který musí 

počítat s tím, že v Saúdské 
Arábii je nejenom velké 
horko, ale i zima. David rov-
něž představil vůz, v němž 
je sklad velkých náhrad-
ních dílů a dodal, že u tis-
kárny čekají ještě tři další 
vleky. Dva podvaly na auto 

a ještě jeden vlek, na němž 
je kolem šedesáti pneuma-
tik. Celkem jich tým letos 
veze více než sto. Příchozí, 
z nichž velká část nebyla ze 
Sedlčanska, ale z různých 
míst celé republiky, měla 
možnost poznat, že posád-
ka chtěla představit přímo 
na místě nebo alespoň úst-
ně veškerou techniku, která 
pojede na Dakar.

Na náměstí pořizoval 
s posádkou rozhovory re-

portér České televize za asi-
stence kameramana a také 
naše redakce oslovila její 
dva členy. Jako s prvním 
jsme si povídali s navigáto-
rem Františkem Tomáškem, 
který bydlí v Křepenicích.

Dnes odjíždí veškerá 

technika. Kdy se ale do dě-

jiště startu závodu přesu-

ne vaše posádka?

My zatím zůstáváme 
doma a 28. prosince ráno 
zbytek týmu odlétá za tech-
nikou.

Jaká máte letos očeká-

vání, když tentokrát nebu-

dou závodit Rusové?

Očekávání jsou samo-
zřejmě velká (úsměv). Je-
deme prostě vyhrát, avšak 
určitě se nechceme rouhat. 

Nahlas o tom nemluvíme, 
ale fanoušci toto očekávání 
mají a my bychom je chtěli 
naplnit.

Jak dlouho s Marti-

nem jezdíte a co vašemu 

častému odloučení říká 

rodina?

S Martinem jezdím už 
osmý rok. Mám skvělou, 
úžasnou a chápající man-
želku (úsměv). Navíc tohle 
není moje zaměstnání. Moje 
práce si vyžaduje odlétat 
skoro každý týden do zahra-
ničí, takže doma nejsem sko-
ro vůbec. Manželka je zlatá, 
že se o naše dvě malé holky 
stará. Celá naše posádka 
má skoro stejně staré děti 
a všichni tři máme dvě hol-
čičky. Jsme na tom zkrátka 
stejně (úsměv).

Už jste někdy tuto akci 

ve stejném rozsahu na ná-

městí pořádali?

Na náměstí ještě ne, ale 
dělali jsme ji na kotlině před 
třemi lety, kdy jsme ještě 
mohli jezdit. Loni nám to 
covid nedovolil, a teď jsme 
se chtěli opět s fanoušky 
rozloučit a ukázat jim novou 
techniku. Přijeli lidé z Li-
berce, Českých Budějovic, 
z Moravy, měli to sem třeba 
i tři sta kilometrů, a my si 
toho moc vážíme, že dorazi-
li a přijeli nás podpořit.

Jako druhého jsme oslo-
vili Davida Švandu, který 
pochází z Vysočiny a nyní 
již několik let bydlí v Sedl-
čanech. Zeptali jsme se ho, 
jak se mu tady líbí. „Zatím 

tady toho moc neznám, pro-

tože ty tři nebo čtyři roky jez-

dím hlavně mezi domovem 

a dílnou,“ odpověděl David. 
„S rodinou se ale určitě co 

nejdříve po okolí podívám. 

I tak jsem zjistil, že je to tady 

stejně hezké jako na Vysoči-

ně (úsměv).“

David Myslikovjan

Stolní tenisté uhájili druhou příčku

Příznivci týmu Martina Macíka se přišli podívat na vozy 
připravené pro Rallye Dakar 2023

Martin Macík poskytl na sedlčanském náměstí rozhovor České televizi.
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Minulý týden jsem si 
po Praze pocestoval tram-
vajemi a něco bylo jinak. 
Nekonala se obvyklá tep-
lotní ataka, kdy lidé z mra-
zu, obalení v péřových 
bundách, vstoupí rovnou 
do sauny. Po několika za-
stávkách zase tučňáci se 
zarudlými tvářemi a koupa-
jící se ve vlastním potu vy-
skakují z přetopeného vozu 
zpět do sibérie. Současná 
energetická krize se zřejmě 
přičinila i o úsporné vytá-
pění dopravních prostřed-
ků a já volám „haleluja“. 

Do obchodů chodím, jen 
když musím. Před Vánoci 
zásadně vůbec. Moje před-
stava dokonalého pekla je 
přetopený obchodní dům 
plný vyšilujících shoppe-
rů nakupujících hromady 
předražených zbytečností. 
Doufám, že krize narovnala 
nesmyslné přetápění i zde. 
Obsluhující děvčata holt 
oželí tílko s minisukní a tro-
chu se přiobléknou. Zákaz-
níci odění na minus deset to 
určitě ocení.

Zaznamenal jsem i ne-
spokojené brblání v našich 
kancelářích, kde středová 
hodnota klimatizace zna-
mená kompromis mezi 

vousatými dřevorubci 
a cukrovými panenkami. 
Panenky ovšem nekompro-
misně všude přetáčí klimu 
na maximální teplotu, a i tak 
se ošívají. V úsporném reži-
mu však zvyšování teploty 
nefunguje. Jako dřevorubec 
volám „haleluja“ a prosím 
Pána, ať všem panenkám 
sešle fešácké svetry od paní 
Pekarové.

Když jsem četl, jak státní 
správa vytápěla celá křídla 
monumentálních budov, 
kde to nebylo vůbec potře-
ba, děkuji v duchu součas-
né krizi, že naučí lidi trochu 
hospodařit. Vysoká cena to 
svede lépe a rychleji než sto 
osvětových kampaní.

Přičtu-li navíc svůj ryze 
introvertní naturel, tak mně 
vlastně ani nedávný co-
vidovo-karanténní režim 
nenaboural moji obvyklou 
denní rutinu ničím jiným 
než povinností občas nasa-
dit roušku.

Nenacházím pro sebe 
žádnou přijatelnou omluvu. 
Snad jen evoluci, která zá-
měrně podporuje rozmani-
tost, aby se pro každou krizi 
našli zvláštní jedinci, kteří se 
v ní cítí vlastně docela dobře.

Bohumil Vohanka

Je zvláštní, že po všech na-
šich prezidentech z doby 
komunistické totality, kdy 
často musel být prezident 
současně generálním ta-
jemníkem ÚV KSČ, ještě 
zůstala této funkci nějaká 
vážnost. Asi ten hrad dává 
prezidentovi gloriolu. 

Poslednímu poválečné-
mu demokratickému prezi-
dentovi Edvardu Benešovi 
kdekdo klade za vinu, že 
napomohl KSČ k vládnutí. 
A Václavu Havlovi, že se 
nepřičinil, aby KSČ jako 
strana mající za sebou pes-
trou škálu zločinnosti, byla 
v novém zřízení postavena 
mimo zákon. Přesto jsou 
oba slavnými prezidenty. 
Beneš jako spoluzakladatel 
demokratického Českoslo-
venska. Havel jako celoži-
votní kritik totalitního re-
žimu omezujícího základní 
lidská práva, za což byl 
vězněn a šikanován.

Historicky je stále nej-
slavnějším prezidentem T. 
G. Masaryk. Čím jen to je? 
Pokud studujeme různé 
historické prameny, nedá 

se říci, že byl oblíben bez 
výhrad všemi stranami, 
politiky a lidmi. Nepod-
bízel se a byl autoritou. 
Nenavštěvoval města, aby 
vykládal, co by tamním 
lidem lichotilo. Nezřídka 
šel proti názoru většiny, ať 
už šlo například o projevy 
xenofobie či falšování ná-
rodní kultury. Vlastně vy-
chovával. Nesnášel přetvá-
řku. Řekl, že už mnoho lidí 
se má za demokraty, ale 
kéž by jim to přešlo z úst 
do skutků. Vedl podnika-
tele k přesnému odvádění 
daní. A v jedné myšlence 
Masaryk předběhl i W. 
Churchilla: „Myslete nej-
dříve jak pomoci státu. Po-
tom stát může pomáhat.“

Václav Klaus a Miloš 
Zeman nás ještě před 
svými prezidentskými an-
gažmá v jednom podstat-
ném kroku krutě podvedli 
a dostali by od Masaryka 
za uši. Byl to krok nikoliv 
v zájmu státu, ale vyplýva-
jící z jejich potřeby osobní 
všemocnosti a v duchu 
blbého rčení z totality „…

klid na práci“. Zeman byl 
premiérem a Klaus před-
sedou Sněmovny. Svůj 
komplot nazvali Opozič-
ní smlouvou (1998–2002) 
a děly se pak věci nevída-
né, nepoctivé, nekontrolo-
vané a hospodářství státu 
velmi škodlivé. Různým 
jednotlivcům ovšem ná-
ramně prospěšné… Práv-
ně na to tehdy dohlížela 
Marie Benešová. 

V kampaních dosa -
vadních prezidentských 
kandidátů je, jak se stalo 
módou, i populismus, ale 
něco tam moc chybí. Žád-
ný kandidát nedal najevo 
předsevzetí být preziden-
tem stmelujícím občany 
na základech nesporné 
pravdy se snahou tvrdě 
odbourat proudy, tříštící 
společnost trestuhodnou 
prolhaností. A to bude 
po Zemanově pasivitě 
(aktivitě leda protistátní) 
nesmírně obtížné. Ovšem 
takový prezident by se 
mohl zařadit po boku těch 
slavných z naší historie.

Vladimír Roškot

Je pondělí ráno a můj stav, 

ve kterém jedu do práce, 

se rozhodně nedá označit 

slovem fi t. Mám za sebou 

poměrně náročný víkend, 

a to i s tím, že jsem spous-

tu krásných akcí, které se 

v okolí děly, nestihla.

O prvním adventním 

víkendu míváme zaplněný 

kalendář celkem pravidel-

ně, alespoň tedy v dobách 

mimocovidových, kdy se 

dají pořádat různé akce. 

V pátek rozsvěcujeme 

strom v ulici u rodičů, v so-

botu je adventní zastavení 

u nás na náměstí, neděli se 

snažím mít klidnou s pro-

cházkou a adventním věn-

cem doma.

Letos to bylo mnohem 

pestřejší. V pátek před 

naší uličnickou akcí jsme 

měli zahájení adventu se 

školou. Bylo to na minuty. 

V sobotu jsem si nemohla 

jít do kostela poslechnout 

syna, který se tam se škol-

kou dostal poprvé a napo-

sledy. Celé sobotní odpoled-

ne jsem strávila na cestách 

a v Praze na Vinohradech, 

kam jsem vyrazila vybrat si 

sletové skladby, které budu 

nacvičovat v příštím škol-

ním roce na 17. všesokol-

ský slet. Přijela jsem nad-

šená, ale s hlavou plnou 

myšlenek a rozhodování.

V  p o d s t a t ě  r ov n o u 

jsme vyrazili kamarádovi 

na oslavu 50. narozenin. 

Spát se mi chtělo už v šest 

odpoledne, ale do postele 

jsem se dostala až před 

čtvrtou hodinou ranní. 

Dlouhá šichta, po které 

jsem ani v neděli neměla 

dost sil na splnění všech 

úkolů, které jsem si před-

sevzala. Naštěstí byl zla-

tým hřebem náročného 

víkendu večer s tancem, 

který mě sice po stránce 

fyzické nezrelaxoval, ale 

na chvíli dal zapomenout. 

Uléhala jsem před půlno-

cí s řečnickou otázkou, 

proč se všichni snaží něco 

uspořádat právě o první 

adventní neděli, když už 

je toho i jinak dost.

Olga Trachtová 

Hadáčková

F E J E T O N

Když je adventní víkend opravdu 
nadupaný

G L O S A

Krize, to je moje gusto

Z A M Y Š L E N Í

Kdo bude slavným 
prezidentem?
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